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A szeretet ünnepe. Jön a Télapó és a
Jézuska, hoz ajándékot. Jönnek az ün-
nepes énekesek és énekelnek. Esik a hó.

Azért szeretem, hogy sok szép aján-
dékot kapok, anyuval és apuval lehetek,
és a három lánytesóm is velünk lehet.

Ajándékot hoz nekünk a Jézuska. Fel
kell díszíteni a karácsonyfát. Vendég-
ségbe megyünk.

Azért, mert szép ünnep, lehet hócsa-
tázni, és lehet örülni a szép karácsony-
fának.

Anyuval megsütjük a mézeskalács-
házikót Jancsi és Juliskának, azért hogy
nekik is legyen karácsonyi ajándékuk.

Még azért is szeretem, mert az egész
család együtt megy este a templomba.

Én azért szeretem, mert nagyon szép
ünnep, nagyon szeretünk mindenkit
ezen az ünnepen és az egész világon,
és az Ági mama vigyáz ránk a Menny-
országból.

Akkor fog megszületni az unokate-
sóm. Feldíszítjük a fát. A Mama csinált
Jézuskát, azt is felrakjuk a fára.

Feldíszítjük a fát, ajándékokat ka-
punk. Együtt van a család.

Ha esik a hó, lehet hó-angyalt csi-

nálni, és nem csak az égben van az an-
gyalka, hanem a hóban is.

Azért szeretem, mert a Jézuska telje-
síti minden kívánságomat.

Anyuval finom mézeskalácsot süthe-
tünk, csak az a baj, hogy szétesik sütés
után.

A Piri mamával lehetünk és süthe-
tünk mézes-puszedlit.

Kapunk ajándékot, kidíszítjük a fát,
süteményt sütünk. A Papa temetőjébe
viszünk angyalkás gyertyát.

Feldíszítjük a házat, sütünk süte-
ményt anyával, habos süteményt. Apá-
val hóembert építünk.

Feldíszítjük a karácsonyfát. A Ma-
máék csengőjét is feltesszük a fára.

Együtt a család, énekelünk. Ajándé-
kot kapok. A Jézuska született akkor.

Jön a Jézus, játékot hoz, a karácsony-
fánál rakja le. Van sütemény. Mindenki
ott van az ünnepen.

Karácsonykor eszünk halászlét.
Feldíszítjük a fát, kapunk ajándékot.
A fenyőfát feldíszítjük és alá rakjuk az

ajándékokat. Meggyújtjuk a csillagszórót.
Venni kell karácsonyfát, díszeket.

dtb.

Gyerekszáj
A tököli óvódások gondolatai a Karácsonyról.  Kinek mit jelent, miért szereti?

Áldott karÁcsonyi ünnepe-
ket és eredményekben gazdag

új évet kívÁn tÖkÖl vÁros

képviselõ-testülete nevében

polgÁrmester

„Ma megszületett az Üdvözítő, a Krisztus”.
A próféták már századokkal előbb

megsejtették ezt a napot. „A nép,
amely sötétben jár, nagy fényességet
lát…” (Iz 9,1).

A megígért és a századok óta várt
Messiás megszületett, és él.

Jézus születése, minden üdvösség
kezdete és végső eljövetele, az egész ke-
resztény élet irányadó célja. Így a Krisz-
tust imádó hívő ember nem zárkózik be
a földi valóságok és remények körébe,
hanem nyitott az örök remények felé,
arra vár, hogy majd egy napon találko-
zik Urával és Üdvözítőjével.

Mit érne Jézus születésének megün-

neplése, ha a keresztények ezt nem
tudnák életükkel hirdetni?

„Beteljesedett az idő és már közel az
isten országa” (Mk 1,15).

Valóban az ünnepli meg Jézus szüle-
tését, aki mindig elevenebb hittel és
szeretettel fogadja be életébe az Urat,
aki engedi, hogy saját szívében is meg-
szülessen és éljen, hogy általa is kinyil-
váníthassa a benne hívőknek a jóságot,
az emberszeretetet és az odaadást.

Ezt az üzenetet, amit egy napon an-
gyalok és pásztorok hirdettek, tovább
kell adni minden embernek, különö-
sen a szegényeknek, a kicsiknek, a

megvetetteknek, a szenvedőknek, a ra-
boknak.

E feladat már nem az angyalokra,
hanem a keresztényekre vár, akik lát-
juk, tapasztaljuk minden nap, hogy
mekkora szükség van a hitre, reményre
és szeretetre.

A bepólyázott és jászolba fektetett
kisded ezt üzeni minden embernek.

Ezekkel a gondolatokkal és megta-
pasztalással szeretnék, mint Tököl
Római Katolikus Plébánosa és az Egy-
háztestület tagjai nevében békés kará-
csonyi ünnepeket kívánni!

Papp László plébános
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TT: Manapság egyre több szó esik a
fenntartható fejlődésről. Mit jelent ez a
gyakorlatban egy kisváros számára?

H.p.: Nincs olyan, hogy fenntartható
fejlődés. Növekedés van, és annak
mindig vannak határai. A természet-
ben, egy hatalmas rendszerben kiszá-
mítható biztonsággal működnek a dol-
gok. Ha túlburjánzik, felborul a rend.
Akár egy természetes emberi ciklus:
felnőtt korunkig növekszünk, minde-
nünk együtt nő, harmóniában. Ilyen
egy város, egy városi közösség is. A ter-
mészetes, harmonikus életnek vannak
hatásai. Erre kell tekintettel lenni.

Minden település, mindegy hogy kis-
község vagy város, dokumentumokban
alapozza meg működését, finanszírozá-
sát, abban fekteti le a fejlődési irányo-
kat. Mi is a tököliek igényei alapján je-
löltük ki céljainkat. A források előte-
remtése saját bevételből, pályázatokból,
vállalkozói tőke bevonásából, s időn-
ként fejlesztési célú hitelből történik.

Távlatosan gondolkodunk, de ter-
vezzük egy-egy ciklus 4 évét, s egy
adott év kitűzött céljainak elérését is.
Ezekre tekintettel teljesítjük kötelező
feladatainkat, s vállaljuk a nem köte-
lező, de a tököliek számára fontos
helyi közügyeket. Meggyőződésem,
hogy eredményeink, sikereink alapja a
pontos tervezés, amely valós helyzet-
elemzésre épül. Számba veszünk min-
den érintettet, s minden lehetséges
utat, forgatókönyvet.

TT: A tervezési folyamatot egy általá-
nos, mindenhol alkalmazni szükséges
módszertan szerint kell végrehajtani,
vagy ennek során lehetőség nyílik a

helyi sajátosságok, különbözőségek fi-
gyelembe vételére?

H.p.: Erre az előbbiekben is utaltam.
Az a feladat, hogy iskola, óvoda, böl-
csőde, közigazgatás, közműszolgáltatá-
sok, egészségügyi és szociális ellátás
biztosítása mellett jusson pénz az egy-
házi és nemzetiségi közösségekre, a
civil egyesületekre, a város jó hírét erő-
sítő kulturális és sport csoportokra, a
kiemelkedő városi eseményekre. Fon-
tos tudni, hogy általunk vállalt feladat
a Művelődési Központ fenntartása, a
Sportcsarnok és a Városi Uszoda üze-
meltetése. 

Nekünk tökölieknek mindez magá-
tól értetődő, pedig nem mindenütt az.
Ha körbenézünk a szomszédos telepü-
léseken, sehol sem találunk ilyen léte-
sítményeket, és csak kevés helyen lá-
tunk a tökölihez hasonló közösségi
életet, eseményeket. 

Minden tököli büszke a csak nálunk
elérhető Művelődési Központra, a vá-

rosi sportcsar-
nokra és uszodára,
a tánccsoportra,
az énekkarokra, a
Summerfest tánc-
fesztiválra, s a
többi nagyszerű
tököli eseményre. 

A felsorolásból
látszik, hogy a ter-
vezés során tekin-
tettel vagyunk tör-
ténelmi tradíci-
ókra, a tököli
családok nemzeti-
ségi gyökereire,

vallásos elköteleződésére. S még sok
más tényre, mint a város elhelyezke-
dése, a növekvő la-
kosságszám, s a fia-
talok érdeklődése.
Ebben a folyamat-
ban alapvető szem-
pont a költségvetés
egyensúlya. Nyilván
vannak a tervezés-
nek általános mód-
szertani elemei, de
Tököl soszínű, van-
nak az általánostól
eltérő fejlesztési el-
képzeléseink. Kö-
zösségépítésben, te-

rület felhasználásban, lakosságszám nö-
velésben, vállalkozástelepítésben, s a
különböző ágazatokban, oktatásban,
egészségügyben, közigazgatásban, szo-
ciálpolitikában megfogalmazott és al-
kalmazott, ránk jellemző megoldások
sajátossá teszik a Tökölön történteket.
Az elmúlt 4 év nemcsak azért tartalmas,
mert szépült a város, csinosodtak az
épületek, utak, parkok készültek,
hanem azért is, mert egy igen tartalmas
tervezési folyamat részesei is vagyunk. 

1990-ben örököltünk egy elkészült
ÁRT-t, melyet korábban a tanács nem
léptetett hatályba. Gumi szabályozás-
ként használták. 1994-ben elfogadtuk
az átdolgozott ÁRT-t, mely megszün-
tette az egyedi döntések lehetőségét.
Egy ilyen dokumentum 8-10 évre szól,
biztos igazodási pontokat ad. Magától
értetődik, hogy már elfogadása pilla-
natában új és új változtatási igényekkel
ostromolják. Igen nagyra értékelem,
hogy az általunk elfogadott szabályo-
zási tervek amellett, hogy közigazga-
tási, építéshatósági alapdokumentu-
mok, Tökölön társadalmi, közössége-
rősítő, gazdasági jelentőségővé váltak.
Elég hacsak a mezőgazdasági tulaj-
donrendezésre,a  kárpótlásra, rész-
arány-tulajdonra, a volt TSZ mellék-
üzemágak, vagy a volt szovjet repülőtér
területének hasznosítására gondolunk.

Fenntartható fejlődés helyett természetes növekedés
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T.T.: Mi volt Tököl stratégiai célkitű-
zése korábban? Ez a cél az idő előre ha-
ladtával változik, módosul?

H.p.: A tököli „stratégia” vagyis a
„cselekvések hosszabb távú terve” az
európai kisvárosi szint elérése egy-
szerű és mindenki által könnyen elfo-
gadható gondolat volt 1990-től, a rend-
szerváltás első pillanatától erre töre-
kedtünk. Gazdasági előrelépést
terveztünk, s jóhírű településsé kíván-
tuk tenni Tökölt.

T.T.: Miben nyilvánul meg ez a közös-
ségi szemlélet?

H.p.: A korábbi ÁRT kezelte a mező-
gazdasági tulajdonváltásból adódó
helyi igényeket, például távol tartotta
a nem kívánatos szántóföldhasználó-
kat, a táj rombolására készült idegen
kárpótlókat, tulajdonosokat, majd mó-
dosulva segítette a helyi mezőgazda-
sági vállalkozások és vállalkozói tevé-
kenység megerősödését. Megnyugtató,
hogy e döntéseink nagy elfogadottsá-
gúak. Alkalmazásuk, végrehajtásuk
nyomon követhető, számon kérhető
volt. Gazdasági program., területfej-
lesztési koncepció, területfejlesztési
program, szabályozási terv, település-
szerkezeti terv – mind kötelező szabá-
lyozás, de az „ördög a részletekben
van”, a mondás erre a területre is igaz.

T.T.: Említette a változások rugalmas
követésének igényét. Miben nyilvánult
ez meg az elmúlt évek során?

H.p.: A tervezési folyamat megegye-
zések sorozata, együttgondolkodás, a
jövő érdekében. Nézzük ezeket a
szempontokat a város érvényes és ké-
szülő dokumentumai esetében. A kiin-
dulási helyzet az, hogy Tökölnek hosz-

szú évek egyeztetése után, 2004-től el-
fogadott Helyi Építési Szabályzata és
Szabályozási Terve van.

Mint már mondtam, ehhez már az
elfogadás pillanatában érkeztek méltá-
nyolható kérdések, például belső lakó-
tömb feltárásokra,
az üdülőterületi
szabályozásra vo-
natkozóan.

Ezekre erősített
rá a Dunai Repü-
lőgépgyár és a volt
szovjet repülőtér
új tulajdonosainak
terület felhaszná-
lás módosítási igé-
nye. S a megnöve-
kedett társasház
építési igény üte-
mezésére is szük-
ség volt. 

Új helyzetet je-
lentett, hogy Tököl lakosságszáma
10.000 fölé került. Ez felgyorsította az
egyébként is tervbe vett Integrált Vá-
rosfejlesztési Stratégia készítését. Ez a
már korábban elfogadott „Tököl gya-
rapodó kertváros” gazdasági progra-
mot tekinti alapjául. A párhuzamos
tervezési munka eredményeként most
összehangolt, részletes tervekkel ren-
delkezik a város.

A Helyi Építési Szabályzat, a Szabá-
lyozási Terv és a
Tököl Gyara-
podó Város
Gazdasági Prog-
ram kiváló ala-
pot jelentett. Az
IVS és a Város-
központ Akció-
területi Terv el-
sőfordulós pá-
l y á z a t i
támogatása le-
hetővé tette a
folytatást. Ösz-
szességében 1
mdFt, korábban
elképzelhetetlen

nagyságrendű városfejlesztés valósul
meg. 

Visszatérve az alaptémához, a terve-
zési munka is folytatódik. Tehát 5 vá-
rosrészre, s a központra hasonló mély-
ségű Akcióterületi Terv és gazdasági
program készül. A Pesti úti lakótelepi
és a déli városrészek igényeinek feldol-
gozása már folyik. 

Nagy örömmel tapasztaltuk a hely-
színekre szervezett egyeztetés sikerét.
Az érdeklődés és az elhangzott javasla-
tok garanciát jelentenek arra, hogy a
tervek tükrözni fogják az ott élők igé-
nyeit.

T.T.: Mik a következő hónapok kihí-
vásai?

H.p.: Ütemezve elkészítjük az összes
városrész terveit. Fogadjuk az első ész-
revételeket, lakossági igényeket a
HÉSZ TSZ módosítására vonatkozóan.
Néhány évig természetesen a kérések,
észrevételek feldolgozása folyik, majd
a szabályok módosítása következik. 

Büszkén mondjuk, hogy miközben
időnként kaotikussá tették a jogszabá-
lyi környezetet, sohasem látott részle-
tességgel ismertük meg az itt élők
problémáit, igényeit. Minden korábbi-
nál hosszabb időre, 15 évre látunk
előre, és minden korábbinál ponto-
sabb tervekkel rendelkezünk.

Optimális döntés csak teljességre tö-
rekvő személettel, holisztikus gondol-
kodással lehetséges. A stratégiai gon-
dolkodás egyesíti az aprólékos, elemző
és nagyívű, távlatos gondolkodást. Tö-
kölön a helyi közösség maga vélemé-
nyezte, s elfogadta a születő terveket,
szabályozottságot és egy-két tévedéstől,
hibától eltekintve konfliktusmentesen
alkalmazhatónak tartják.

T.T.: Ha röviden kéne megfogalmaz-
nia, miként jellemezné Tököl fenntart-
ható fejlődési stratégiáját, annak ter-
vezését és lebonyolítását?

H.p.: A lakossági igények, észrevéte-
lek folyamatos, felkészült befogadása,
közösségi tervezés és következtetés, szi-
gorúság a végrehajtásban.
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A Tököli Délszláv Táncegyüttes az
utóbbi évek csodaszép külföldi turnéso-
rozata (Tunézia, Görögország, Mexikó)
újabb állomásaként 2011. októberében
Kínában, a magyar és a magyarországi
nemzetiségi folklór gyöngyszemeivel
képviselte Magyarországot és szűkebb
hazáját Tököl Városát.

14 nap, 22 ezer kilométer repülővel,
szuper-expresszel, „hagyományos” vo-
nattal, autóbusszal, és persze rengeteg
csodálatos élmény.

A turné két részre tagolódott: - Sang-
haj - Baoshan Nemzetközi Folklórfesz-
tivál - önálló előadássorozat Pekingben
és Belső-Mongóliában.

A kínai emberek kedvessége már a
légitársaság, a Hainan Airlines repülő-
gépére felszállva érzékelhető volt.

10 óra repülés a fővárosba, Pekingbe,
majd onnan újabb két óra Sanghajba.
Akik repültek már hosszú úton tudják,
hogy a fel-és leszálláson és talán az ét-
kezésen kívül szinte semmi nem törté-
nik. Az ember ül, olvas, zenét hallgat,
esetleg alszik. (ha tud) Érkezés Sang-
hajba helyi idő szerint délelőtt 11 óra-
kor, miközben az időzónák miatt egy
napot „ugrottunk”.

A város az érke-
zés pillanatától
nyolc napon ke-
resztül lenyűgö-
zött bennünket.

Húszmillió la -
kos, két nemzet-
közi (Pudong,
Hongqiao) és egy
belföldi (Putung)
repülőtér, 13 met -
ró vonal, 2 x 4-5
sávos sugárutak,
négyszintes útke-

reszteződések, 30-40 emeletes torony-
házak és még sorolhatnám. Minden-
ben más a lépték.

Elhelyezés négy csillagos szállodá-
ban, minden ország külön szinten, ön-
álló folyosón, így senki nem zavart
bennünket, mi sem zavartunk senkit.
Étkezés napi háromszor, reggeli kb.
30-35 féle, ebéd és vacsora kb. 50-55
féle (valós adat) ázsiai és nemzetközi
ételválasztékkal. Étkezés pálcikával.

Maga a fesztivál egy nyitó és egy záró
ceremóniából, illetve közte számos vá-
rosbeli fellépésből állt. (A nyitó cere-
móniát nagy csodálattal átélve, az
ember rögtön elkezd összehasonlítani,
„matekozni”, és kiszámoltam, hogy
ennek az egy napnak a költségeiből
Tökölön, minimum két évi Summer-
festet tudnánk finanszírozni.)

Felléptünk 5 ezer ember előtt, tán-
coltunk és zenéltünk 5-600 fős színhá-
zakban. Hármasával elvittek bennün-
ket családokhoz, ahol ismerkedtünk,
együtt főztünk,(!) ebédeltünk és teáz-
tunk velük.

A fesztivál rendkívül kedves szín-
foltja volt, amikor fél napot egy iskolá-
ban töltöttünk. Játszottunk a gyerekek-
kel, (a 6-8 éves folyékonyan beszél 

angolul) akik rajzoltak nekünk, illetve
a nagy sláger, hogy a nevünket és azt,
hogy Magyarország, kínai írásjelekkel
írták le, majd ezeket nekünk ajándé-
kozták. A szép délelőtt megkoronázá-
saként kínai csoportokkal közös mű-
sort adtunk az iskola igen jól felszerelt,
400 személyes színháztermében.

A fellépéseken kívül minden olyan
„turista programra” volt időnk, melye-
ket úgymond „kötelező” megnézni.

A felhőkarcolókban bővelkedő Sang-
haj belvárosát, ahol sok épület magyar
mérnök, Hudec László tervei alapján
készült. Az 1893-ban Besztercebányán
született mérnök számára az általa ter-
vezett több mint 60 épület közül a leg-
nagyobb hírnevet az 1934-es Park Hotel
megtervezése hozta. A közel 90 méter
magas, 24 emeletes épület a nyolcvanas
évek végéig Kelet-Ázsia egyik legmaga-
sabb épületének számított. 

A New York-i és chicagói felhőkarco-
lók stílusától inspirálódott, modern
Art Deco stílusjegyekkel ellátott épület
Sanghaj városképének meghatározó
épületévé vált.

Sétáltunk a sok száz éves kínai építé-
szet jegyeit viselő Yuyuan Kertben,
(Yuyuan Garden) mely magas rangú
kínai hivatalnokok nyári pihenőhe-
lyéül szolgált.

Voltak közöttünk, akik nem sajnál-
ták a fáradságot, és az egyik nemzet-
közi repülőtérre történő több mint két
órás metrózás után fölszálltak a világ
egyetlen mágnes-vasútjára, hogy
ugyanezt a távolságot, de immár a bel-
város felé, - mintegy 340 km/óra sebes-
séggel, - 7 perc (!) alatt megtegyék.

A nyolcadik nap Sanghajtól egy szép
este keretében búcsúztunk. Ezen az
estén nem kellett fellépnünk, a kínai
szólisták és művészeti együttesek mű-
sora ezúttal nekünk szólt, melynek

KÍNA 2011
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végén örömtüzeket táncolt körül a
mintegy 500-600 szereplő.

Turnénk második felében Sanghaj-
ból irány Peking a 320 km/óra sebes-
séggel száguldó szuper-expressz első
osztályán. Az 1300 kilométer hosszú-
ságú, mindössze négy órás út után
este, kínai előadókkal közös előadás
volt a Pekingi Vegyipari Egyetemen. Az
egyébként nagyszerű műsor pikanté-
riái voltak, hogy a helyben kapott har-
monika az első műsorszám felében
szétesett, így az élőzene varázsa meg-
szűnni látszott. Más esetekben a CD
játszó állt meg félúton, ezzel mintegy
cserbenhagyva a tánckart, akik persze
minden alkalommal derekasan kivág-
ták magukat. (lejöttek a színpadról)

A másnap teljes egészében szabad
volt, így minden fontos pekingi turisz-
tikai látványosságot, - melyek egyúttal
Kína jelképei, - (Nagy Fal, Tiltott
Város, Tienanmen tér, Mao Ce-tung
Mauzóleum, Nemzeti Színház, stb.) si-
került megnézni.

Az egész napos Peking után (és ne-
hogy csak szuper-expresszben legyen
részünk) fölszálltunk az „egyszerű” vo-
natra, hogy egy 15 órás, hálókocsis,
kissé fárasztó utazás után megérkez-
zünk Belső-Mongóliába, az arany ki-
termeléséről ismert Ordosz nevű vá-
rosba.

Itt kissé más minden. Más embertí-
pus (mongol), más beszéd, más írásje-
lek, más városkép és mindemellett
gazdagság.

A szálloda mellett volt a színház, ahol
két egymást követő este volt egy-egy
önálló, majdnem két órás előadásunk.
A fellépéseken - mint ahogyan az egész
turnén - minden esetben magyar és
nemzetiségi műsor, vegyesen került
előadásra.

Számomra rendkívüli volt, amikor
mint vezetőt, elvittek egy méreg-
drága mongol étterembe, ahol tarto-
mányi képviselőkkel találkoztunk. 

A rendkívüli az volt,
hogy ebéd alatt, az étkek
felszolgálása közepette
négy fogásra mondtam
lelkesedve, hogy ez ma-
gyar. A véres hurka, a
krumplis tészta, a pala-
csinta és a kenőmájas,
mind olyan volt mintha
Magyarországon lettünk
volna. Mondtam is ven-
déglátóimnak, akik
mind a négy fogásnál
történő lelkesedésemre

szinte örömtáncot lejtettek, így üdvö-
zölve az ételek mongol-magyar hason-
lóságát, melyet persze minden esetben
kis kupica, igen finom rizspálinkával is
meg kellett ünnepelni.

Az Ordoszban eltöltött két nap két
éjszaka után, és tulajdonképpen a
turné vége felé, belföldi járattal Pe-
kingbe repültünk, ahol még fél napot
töltöttük mindenféle hasznos dologgal.
Így például ajándékvásárlás „érdekes
módon” a kínai piacon, Peking fényei
éjszakai városnézés keretében autó-
busszal, majd nem sokkal éjfél előtt, -
immár Magyarország felé kacsint-
gatva, - a Pekingi Nemzetközi Repülő-
tér felé vettük utunkat. Újabb 10 órás
repülés, de ez hazafelé, - tele élmény-
nyel és az otthoniakkal való találkozá-
sok izgalmával - már nem is volt any-
nyira unalmas.

Tudom, hogy az egész együttes ne-
vében mondhatom, nagyszerű élmény
volt az eltöltött két hét, melyről csak
„legekben” lehet szólni!

Fantasztikus érzés volt és büszkék
voltunk, hogy Sanghajban, a többmil-
liós Baoshan kerületben bármerre jár-
tunk, - óriásplakátokon, a szállodában,
a nyitó és záró ceremónián, transzpa-
renseken, asztali zászlókon, a többi or-
szág jelképeivel együtt, - mindenhol
Tököl Város címerével és az együttes
fényképeivel találkoztunk.

Precízség és pontosság mindenütt. A
szervezésben, a műsorokban és min-
denben. Az előadásokon nincs ún.

„színházi 10 perc”, hogy „kicsit még vá-
runk a közönségre”. A gong pontosan
megszólal, és az előadás elkezdődik.

Bármerre jártunk, jó érzés volt sé-
tálni a városokban. Mindenhol tiszta-
ság és rend. Nincs eldobott papír vagy
cigarettavég, de ha mégis, két percen
belül az is eltűnik az erre hivatottak
keze nyomán.

Kína a figyelmesség és udvariasság
„magas iskolája”, mely megtapasztal-
ható az étkezéseknél (forgó asztal), az
utazásnál, a tárgyalások alatt, a kap-
csolatteremtésben és mindenben.

A lelkesedéstől még mindig (és még
sokáig) átfűtött élmények sora, azok
felsorolása persze még koránt sem
érne véget, viszont ennek a kis beszá-
molónak a terjedelme e hasábokon
véges.

Köszönettel tartozunk Zhang Guo
Zhi Úrnak valamint a Duna Művészeti
Társaságnak a lehetőségért, a kitűnő
szervező munkáért és mindazokért a
sanghaji fesztiválon kívüli plusz dolgo-
kért, melyek élménydúsabbá, tartalma-
sabbá, szebbé tették utunkat. (Peking,
Belső-Mongólia)

Köszönet Tököl Város Önkormány-
zatának a magas szintű anyagi, erköl-
csi, valamint intézményi támogatásá-
ért, a Tököli Horvát Kisebbségi Ön-
kormányzatnak és a Tököli Víz,
Csatorna és Városüzemeltetési Non-
profit Kft.-nek az igen komoly anyagi
segítségért. 

Végezetül, de nem utolsó sorban kö-
szönetet mondok az együttes vala-
mennyi tagjának a turnén tanúsított
magas szintű művészi, és fegyelmezett
emberi magatartásáért, valamint a
„hátországnak” a családoknak, roko-
noknak, barátoknak a segítségért, a tö-
rődésért, az áldozatokért és a szerete-
tért. Maradjon ez még sokáig így!

Halász László 
az együttes művészeti vezetője
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- Finn nagykövetséges fogadáson vet-
tünk részt, majd a nagykövet esküvő-
jén álltunk díszőrséget

- Februárban ismét részt vettünk a Gel-
lért Szállóban megrendezésre kerülő
Széchenyi bálon

- Novemer 26. –án megrendezésre ke-
rült az I. Hadik András Jótékonysági
Huszár bár, ahol 8 fővel jelentünk
meg

- Vecsésen a Nemzetközi fogathajtó
- Tihanyi Szüreti napokon jártunk ver-
senyen voltunk

- Nyáron Brüsszelben jártunk 3 fővel az
EU Magyar Soros Elnökség átadása
keretein belül. A képen a Brüsszeli
Magyar Kúltúra házában és a Mini
Európa Parkabn tartotak rendezvé-
nyeket 

- Augusztusban Nyíregyházi Huszárta-
lálkozón vettünk részt

- December 3.-án évadzáró rendezvényt
tartottunk ahol vendégeink voltak :

- Tököl Polgármestere : Hoffmann Pál
- Muravidéki Nótázók
-  Dr. Pál János a Magyar Huszárszövet-

ség elnöke
- Bocskai T. József , Igazol Magyar Sza-

badságharcosok elnöke

Ezúton is megköszönjük Tököl
város és lovas barátaink segít-
ségét!

Bővebben: www.mikeczbanderium.hu
oldalon olvashatnak.

v. Kiss László a bandérium parancsnoka

Huszár virtus
Hírek, események a Mikecz Kálmán Huszár Bandérium életéről



1989-ben a tököli MDF kopjafát állí-
tott a volt szovjet repülőtér előtti park-
ban a szovjetek által tőrbe csalt Malé-
ter Pál magyar honvédelmi miniszter
emlékére. 

2011. november 3-án a tököli Maléter
kopjafánál dr. szarka gábor, a Hon-
védelmi Minisztérium kabinetfőnöke
méltatta Maléter Pált és emlékezett a
szabadságharc tököli eseményeiről.
Többek között elmondta:

„1956 legfontosabb története történel-
münknek, hiszen mindent megváltoztatott
alig két hét alatt. Bebizonyította, hogy az
igazság és a szabadság igenis elérhető, s a
magyar nemzet összetartozik. Felmutattuk,
hogy igazi nemzet vagyunk, s ez a forrada-
lom öröksége is. Maléter Pál olyan nemzeti

hősünk, aki tudta a kötelességét, és vállalta
az ezzel járó kockázatot is. Megtette, amit
tennie kellett, így lett a nemzet mártírja.”

szabó istván, a Pest Megyei Közgyű-
lés alelnöke beszédében úgy fogalma-
zott:

„Maléter Pál hitt a változásban, a szív
erejében, amely megrengette a világot. Re-
ményt, bizalmat, jövőt teremtettek 1956
hősei.”

Hoffman pál a város polgármestere,
országgyűlési képviselő beszédében
úgy emlékezett 56-ra, mint a hősiesség
és becsület ünnepére, amelyért a nem-
zet soha el nem múló tisztelete és há-
lája övezi a mártírokat. 

A Honvédelmi Minisztérium,
a Pest Megyei Közgyűlés, Tököl
Város Önkormányzata és a tisz-
telgő szervezetek után Maléter
Pál özvegye Gyenes Judith és
testvére helyezte el virágait az
emlékműnél és a Maléter szo-
bornál.
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Maléter megemlékezés huszonkettedszer
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2011. november 17-i rendkívüli képviselő-testületi ülés határozatai:
Tököl Város Képviselő-testülete a Tököli

Polgárőr Egyesület részére a 2012. február 28-
ig terjedő időszakra további 1.000eFt támoga-
tást biztosít a 2011. évi városgazdálkodási
keret terhére.

Tököl Város Képviselő-testülete
1. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a vál-

lalkozóval a módosított szerződést kösse meg.

Tököl Város Képviselő-testülete, Tököl
KSK részére a 2012. évi működési támogatá-
sából – 3.000 eFt-ot – előre, 2011-ben bizto-
sítja a 2012. évi költségvetés terhére, egyben
felhatalmazza a polgármestert, hogy a támo-
gatási szerződést kösse meg.

Tököl Város Képviselő-testülete a határozat
mellékletét képező „Tököl, funkcióbővítő re-
habilitáció” című pályázathoz kapcsolódó ki-
vitelezésre vonatkozó közbeszerzési eljárásra
vonatkozó, III.2.2 (P/6 alpont törlése) és
III.2.3 pontokban módosított ajánlati felhívást
elfogadja.

Tököl Város Képviselő-testülete a Tököl
Város Integrált Városfejlesztési Stratégiájá-
ban lehatárolt

- Pesti úti városrész 
- Északi kertváros városrész  
- Déli kertváros (Szadova) városrész  
- Keleti (Ledina) vegyes városrész 
- Kis-Duna menti városrész 
Akcióterületi Terveinek készítésével a

coreX projektfejlesztési kft. (1026 Buda-
pest, Pasaréti út 1.; Ügyvezető igazgató: Baj-
nóczi Gabriella) céget bízza meg, 3.500.000 Ft
+ Áfa vállalási ár erejéig, a 2012. évi költség-
vetési keret terhére.

Felhatalmazza a Polgármestert, hogy a
megbízási szerződést kösse meg.

Tököl Város Képviselő-testülete,
1) Varga László és társai felajánlását, amely

a kialakult 171/10 hrsz-ú, 4275 m2 és 171/22
hrsz-ú, 1123 m2 területű útszakaszok önkor-
mányzati tulajdonba és kezelésbe vételére vo-
natkozik, elfogadja.

2) Felkéri a polgármestert, hogy a megál-
lapodásokat kösse meg és az ingatlan nyilván-
tartásba történő bejegyzéshez szükséges in-
tézkedéseket tegye meg.

3) Amennyiben a város költségvetési lehe-
tőségei biztosítják, az utak és közmű kiépíté-
sét az önkormányzat támogatja.

Árkocsevics Simon vállalkozó kérelmére
támogatja a 2012. évi hó-eltakarítási és síkos-
ság-mentesítési költségekre vonatkozó, 9,1 %-
os az inflációt meg nem haladó mértékű díj-
emelést az alábbiak szerint:

2011. november 30-i képviselő-testületi ülés határozatai:
Tököl Város Képviselő-testülete 
1) Műsoridő vásárlási keretszerződést köt a

Média Technology Zrt-vel (1037 Budapest, Fo-
lyóka u. 8. I/5.)  2011. december 15-től 2012.
december 31-ig a határozat 1. számú mellék-
letét képező szerződés szerint. 

2) Elektronikus médiaszolgáltatási szerző-
dést köt a határozat 2. számú melléklete sze-
rint, a Lakihegy Rádió Műsorszolgáltató Bt-
vel (2310 Szigetszentmiklós, Csepeli u. 15.)
2012. január 1-től 2012. december 31-ig ter-
jedő időre, oly módon, hogy a jelenleg érvé-
nyes szerződést 2011. december 31-el közös
megegyezéssel megszüntetik.

3) Az 1. és 2. pont szerinti szolgáltatás díját
bruttó 7.000eFt-ot a 2012. évi költségvetésbe
betervezi.

Tököl Város Képviselő-testülete Tököl Ön-
kormányzat 2011. évi költségvetésének há-
romnegyed éves teljesítéséről szóló beszámo-
lót az előterjesztés 1-13 számú mellékletei sze-
rint, 1.285.377eFt bevételi és 1.196.381eFt
kiadási teljesítéssel elfogadja.

Tököl Város Képviselő-testülete 
1) Tököl Város Önkormányzatának 2012.

évi költségvetési koncepcióját az alábbi javas-
latokkal, kiegészítésekkel fogadja el:

a) fő cél a költségvetési egyensúly megte-
remtése, az önkormányzat kötelező feladatainak
ellátását biztosító intézményrendszer kiegyen-
súlyozott, biztonságos működtetése, a valós igé-
nyek és a reális lehetőségek összehangolása, az
ellátási színvonalcsökkenés megakadályozása,

b) a bevételi előirányzatok tervezésénél tö-
rekedni kell a bevételi lehetőségek teljes körű
felmérésére, a pályázati lehetőségek maximá-
lis kihasználására és a kintlévőségek behajtá-
sának fokozására

c) az intézmények által ellátott feladatokat
a 2011. évi eredeti előirányzat szintjén kell ter-
vezni – számolva a 2011. évi döntésekből
eredő szerkezeti változásokkal és szintrehozá-
sokkal – figyelembe véve az inflációs hatást,
valamint a közüzemi díjakat a várható növe-
kedéssel kell kalkulálni, 

d) a személyi juttatások és járulékok elő-
irányzatának tervezése a mindenkori hatályos
jogszabályoknak megfelelően történjen,

e) a szociális feladatellátásra fordítható elő-
irányzat az elfogadott központi költségvetés
és a szakmai jogszabályok, valamint a helyi
szabályok figyelembe vételével kerüljön meg-
állapításra,

f) a kisebbségi önkormányzatok működési
támogatását a 2011. évi szinten kell tervezni,

g) folytatni kell a megkezdett beruházáso-
kat, különös tekintettel a „Tököl, funkcióbő-
vítő városközpont rehabilitáció” és a „Tököli
szennyvíztisztító telep kapacitásbővítése és
technológiai fejlesztése” című, EU támogatás-
sal megvalósuló projektet, 

h) az év közben keletkező, nem tervezhető
kiadásokra általános tartalék képzése szüksé-
ges,

2) Felkéri a polgármestert, hogy a javasla-
tok, kiegészítések figyelembe vételével terjesz-
sze be a 2012. évi költségvetési javaslatot.

Tököl Város Képviselő-testülete, 
1) a Weöres Sándor Általános Iskola alapító

okiratából 2012. június 17. napjától törli
a) a sportlétesítmény üzemeltetése szakfel-

adatot, valamint az intézményi vagyon köré-
ből a 908 hrsz-ú 4991 m2 területű, eredetben
az Aradi u. 56. szám alatt található sportléte-
sítményt, 

b) az intézményi vagyona köréből az Aradi
u. 56. szám alatt, az iskola épületében talál-
ható 232 m2–es külön bejáratú konyhát és a
hozzá tartozó helyiségeket, 

2) az 1) a) pontban meghatározott szakfel-
adat ellátásával, illetve az 1) pontban megha-
tározott vagyon működtetésével 2012. június 17.
napjától a Polgármesteri Hivatalt bízza meg.

Tököl Város Önkormányzat Képviselő-tes-
tülete az időskorú nyugdíjasok 2011. évi támo-
gatására 4.863.000Ft-ot biztosít a 2012. évi
költségevetés terhére, és felkéri a polgármes-
tert, hogy a tököli állandó lakcímmel rendel-
kező, öregségi nyugdíj jogosult korú polgárok
(62. életévüket betöltött nők és férfiak) ré-
szére az egyszeri 3.000Ft támogatás kifizeté-
séről gondoskodjon.

Tököl Város Képviselő-testülete 
1) nem vásárolja meg a tököli 421/31/A hrsz.

alatti ingatlant a Nap és Hold Nonprofit Kft-től,
2) 1 500 000-Ft vissza nem térítendő támo-

gatásban részesíti a Kft-t a belvízvédelmi fel-
adaton történt megtakarítás terhére, és felha-
talmazza a polgármestert a támogatási szer-
ződés aláírására.

munkavégzés 
fázisai

a 9,1% infláció-
val növelt díjtétel

Gépeszközök rendel-
kezésre állási díja (no-
vember 15-március 15
között időszakra, 6 db
célgépre vonatkozik)

12.817,-
Ft+áfa/hó/gép

Hókotrás 7.050,-
Ft+áfa/óra/gép

Síkosság mentesítés 7.050,-
Ft+áfa/óra/gép

Szóróanyag 
(vállalkozó szerzi be és

telephelyén tárolja)
3.195,-Ft+áfa/m3

Szóróanyag rakodási
díja

5.768,-
Ft+áfa/óra/gép
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HaláleSetek
2011. év november

Kiss András élt 83 évet
Horváth János Illés élt 70 évet
Zalahegyi István élt 84 évet
Lőrincz Istvánné élt 42 évet
Fülöp Ida Etelka élt 81 évet
Bundics Gergelyné  sz.Micska Anna élt 67 évet
Dr.Tóth Gézáné  sz. Kudó Matild élt 96 évet
Tarcsa Istvánné  sz.Gergics Ágnes élt 83 évet
Adorján János élt 83 évet
Balla István élt 84 évet
Székely Lászlóné sz. Ádám Mária élt 70 évet
Bán Gyuláné sz.Rezanczov Ágnes élt 60 évet
Dudics István élt 79 évet

SzületéSek
2011. év októbertől novemberig

született gyermekek

Simon Zsombor szül.: 2011.10. 23.
Sipos Szofia szül.: 2011.10.27.
Pertics Tímea szül.: 2011.11.05.
Kiss Márk Tibor szül.: 2011.11.08.
Simon Gyula Roland szül.: 2011.11.10.
Gulyás Ádám Krisztián szül.: 2011.11.11.
Székely Adrienn szül.: 2011.11.11.
Vászin Márk szül.: 2011.11.15.
Simon Kenéz Huba szül.: 2011.11.15.
Kelemen Márta szül.: 2011. 11.15.
Hegedűs Botond István szül.: 2011.11.21.
Galambos Enikő szül.: 2011.11.21.
Soós Arnold szül.: 2011.11.22.
Bagyó Adrienn szül.: 2011.11.25.
Érsok Dominik szül.: 2011.11.26.

Nemrég, még ünnepeltük, ünnepel-
tünk Vele. Ma már Érte szól az ünnep!
Közelgő születésnapját, megelőzi halálá-
nak híre. De még befejezte, amit elkez-
dett: az elsőáldozást még levezette, de
már jelezve, egyértelmű, szelíd egyszerű-
ségével, határozottságával: „addig tedd
dolgod, míg azt megtenni van módod,
szeretetből add magad annak, aki arra
teremtett!” Igen, ünnepelnünk kell Őt
távozásában. Hogy itt volt, hogy bennün-
ket alakított, hatott ránk. Értünk volt,
hogy minket jobbá tegyen; miközben

jobbnak tartott, mint akik vagyunk. Mert úgy szeretett, hogy jobbá
válhassunk! A szeretetről tett tanúságot, mégpedig arról a szere-
tetről, amiről nem lehet beszélni, mert vagy van, vagy nincs; vagy
észrevesszük, vagy nem. Abban a minőségben, amit a szentírásban
Krisztus szava minősít -, hogy az Atyát megmutassa nekünk, és,
hogy testvéreivé lehessünk! De sziklaszilárd is volt, határozott. Leg-
főképpen hitében, majd meggyőződésében és vallásában is. Rá il-
lett: „pap vagy Te mindörökké”! Tudta, hogy szolgálattevő, tudta
kit szolgál, és azt is tudta, hogy e szolgálatában felelőssége is van
értünk! Akik szerettük, ebben a szeretetben őrizzük, mert ki lenni
tudott, azt ránk hagyta, hogy lehessünk azzá, akiknek bennünket
akar látni az Atya, hogy Vele lehessünk majd közösségben ott, ahova
vágyott életében, és ahova felvételt nyert Isten végtelen irgalmából,
szeretetéből!  Legyen az örök boldogság része, és közbenjárónk a
menyben! 

Az Érte mondott Szentmisében így szóltak az Evangélium szavai: „Jézus
ezt válaszolta: "Elérkezett az óra, amikor megdicsőül az Emberfia. Bizony,
bizony, mondom nektek: ha a búzaszem nem hull a földbe, és nem hal el,
egymaga marad, de ha elhal, sok termést hoz. Aki szereti életét, az elveszíti,
de aki gyűlöli életét ebben a világban, az megmenti az örök életre. Aki
nekem szolgál, az engem kövessen, s ahol én vagyok, ott lesz a szolgám is.
Aki nekem szolgál, azt megtiszteli az Atya.” [Jn 12,23-26]
( NJ )

(Pomáz, Szent István Király Plébánia honlapjáról)

Ha valaki elmegy közülünk, 
egy kicsit Vele halunk mi is

Szakál Antal plébános atya (1935. november 16- 2011. november 10.)

A Kiscsikó Magánóvoda és Családi Napközi 
felvételt hirdet 1, 5 éves kortól

Óvodánkban a gyermeket érzelmi biztonság, otthonosság, derűs,
szeretetteljes légkör fogadja. Családias hangulatban biztosítjuk

gyermeke számára személyisége szabad kibontakozásának
lehetőségét. Programok: mindennapos együttmozgás, környezet

megismerése - védelme, mese-vers, rajzolás, mintázás, kézimunka,
játékos angol nyelvi nevelés, bábszínház, ovitánc, mikro-csoportos

iskola-előkészítő, kirándulás és sok-sok játék várja a gyerekeket.

Testvérkedvezmény!!  10 alkalmas bérlet lehetőség!!

2316 Tököl Petőfi u. 14.
06-70/45725-22

06-30/21871-83, 06-30/74839-58

www.kiscsikoovi.hu

Hirdetmény

Az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság a 2012. évi
Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj-
pályázatra benyújtott kérelmeket a Szociális és Egészségügyi
Bizottság javaslata alapján elbírálta.

A megadott határidőre 34 pályázat érkezett be, ebből 31
db „A” típusú és 3 db „B” típusú pályázat. Tököl Város Ön-
kormányzata mind a 34 pályázót támogatja, egy pályázat
sem került elutasításra. A pályázók között 1.845.000,- Ft ke-
rült szétosztásra szociális rászorultság alapján. A nyertes „A”
típusú pályázók 10 hónapon keresztül, a „B” típusú pályá-
zók 3 x 10 hónapon keresztül részesülnek havi 4.000,- és
8.000,- Ft közötti ösztöndíjban az Önkormányzat részéről.
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az alaptörvény asztala

az országgyűlés 2011. április 18-án elfo-
gadta magyarország alaptörvényét. a rend-
szerváltás után több mint 20 évvel, 2012. ja-
nuár 1-én lép hatályba az új törvény.

A kormány
szeptemberben
kérte fel arra az
önkormányzato-
kat, hogy állítsa-
nak fel egy asztalt,
ahol az állampol-
gárok egy adatlap
kitöltésével sze-

mélyre szólóan kérhetik az új alkotmány névre
szóló kézbesítését. Ily módon Magyarország új
Alaptörvénye bárki számára megismerhető, el-
érhető, és egyúttal személyre szóló emléktárgy
is lehet.

A Kormány ebből az alkalomból személyre
szóló Alaptörvény kérelmezését biztosítja, ily
módon lehetővé téve, hogy Magyarország új
Alaptörvénye a kérelmezők számára megismer-
hető, elérhető legyen, és egyúttal személyre
szóló emléktárgy is lehessen. 

Aki igényelni szeretne az Alaptörvény Kövér
László, a Magyar Országgyűlés Elnöke aláírásá-
val ellátott, személyre szólóan dedikált példá-
nyából, a Tököli Polgármesteri Hivatal Alkot-
mány asztalán található igénylőlap kitöltésével
megteheti. A kitöltésben a hivatal kijelölt mun-
katársa nyújt segítséget. Az igénylőlapokat alá-
írás után az ügyfélszolgálaton lehet leadni.  A
személyes adatok védelméről és a közérdekű
adatok nyilvánosságáról szóló 1992. évi LXIII.
Törvény alapján az adatszolgáltatás önkéntes.
Az adatkezelés kizárólag az Alaptörvény dedi-
kált példányának a megadott címre való eljutta-
tását szolgálja, a kézbesítést követően a meg-
adott adatok további kezelésére nem kerül sor.

November elejéig 50 ezren igényelték Ma-
gyarország Alaptörvényének személyre szóló
díszkiadását. Aki még eddig nem tette, de sze-
retne rendelni, az év végéig megteheti a lakó-
helye szerint illetékes polgármesteri hivatalban,
körjegyzőségen, vagy a kormányablaknál.

Szeptember elseje és november eleje között
eddig 50 ezren igényelték Magyarország Alap-
törvényét, amelyet Kövér László, az Országgyű-
lés elnöke személyes aláírásával a Magyar Köz-
löny különkiadásaként lehet igényelni, a meg-
rendelt példányokat a Magyar Posta kézbesíti.

Az idáig beérkezett igénylések 76 százalékát
az önkormányzatoknál adták be, ezek közül is
kiemelkedő Pest és Borsod-Abaúj-Zemplén
megye önkormányzatai.

1 Ft a vízdíjból

Érdekes ajánlattal
kereste meg a Cse-
pel-szigeti víznyerő
kutakkal rendelkező
településeket a Fővá-
rosi Vízművek. Meg-
keresésük szerint, a
Fővárosi Vízművek
Zrt. víztermelő kapa-
citásával érintett ön-

kormányzatok részére, az értékesített vízmennyi-
ség minden köbmétere után, nettó 1 forint for-
rást teremtett a vízdíjból, amit az érintett
önkormányzatnak vízbázisvédelem céljából biz-
tosított közérdekű kötelezettségvállalásként
fizet, évente, 2019-ig az adott önkormányzat köz-
igazgatási határán belül termeltvízmennyiség
arányában. A forrás vízbázisvédelmi célokra for-
dítható, többek között csatorna beruházáshoz
önrésztámogatása, hulladékgazdálkodási felada-
tok megvalósítása, turizmus fejlesztése.

Ide tartozó hír az is, hogy a TVCS Kft. hosszú
évek után visszakapta a vízjogi létesítési enge-
délyt saját kút létesítésére. A számítások szerint
200 mFt-ba kerülő beruházás természetesen a
mostaninál előnyösebb helyzetbe hozná a várost.
A képviselő-testület és a Polgármesteri Hivatal
vizsgálja a pályázati és egyéb lehetőségeket a be-
ruházás megvalósítására.

Hajózással fejlesztenék a térség köz-
lekedését

Katamarán
hajók szállítanák
az utasokat a nagy
és a kis Dunán
térségünkből a
fővárosba - az
egyedi ötlet sze-
rint ez az utazási

mód lényegesen enyhítené a közutak túlterhelt-
ségét. 

Az EU Duna Régió Stratégia tervei alapján
csúcsidőben 3-5 percenként fordulnának a "ví-
zibuszok", összesen 28kikötőt vennének igénybe,
amelyek közül több a kistérségben található. A
cél az, hogy naponta körülbelülfélmillió ember
eljutását tegye lehetővé az agglomerációbóla
főbb tömegközlekedési csomópontokhoz, ezeken
keresztül pedig a főváros belső részeihez. Az elő-
készületek már megkezdődtek. Götz Sándor,
Duna-Express Konzorcium vezetője rádiónknak
elmondta: a terv valóra váltásához elengedhe-
tetlen a közlekedési törvény módosítása.

Hatezer ember bizalma
vízi közműtársulás a kis-duna 

csatornázására

Mérföldkő-
höz érkezett a
K i s - D u n a
menti ingatla-
nok csatorná-
zására szerve-
ződött csapat
m u n k á j a .

Hosszú sorokban álltak a tulajdonosok, illetve
küldötteik a taksonyi tornacsarnok udvarán
2011. szeptember 2-án.

A 8500 ingatlan tulajdonost érintő fejlesztés
előkészületeit Kreisz László taksonyi polgármes-
ter fogta össze. Kreisz László jogosan büszke
arra, hogy sikerült a térség egyik legjelentősebb
beruházását a megvalósítás közelébe hozni. 

Ez a fejlesztés egy négy elemből álló projekt
része. Sajnálatos, hogy az iszapkotrás és a Dél-
Pesti szennyvíz átvezetése a Nagy-Dunába, az
előző kormány időszakában megakadt, elbukott.
Kiemelkedően fontos volt a Csepel-sziget és
Környéke Többcélú Önkormányzati Társulás 20
mFt-os kötelezettségvállalására született döntés,
mely lehetővé tette a szervezési munkák elindí-
tását. Minden elismerést megérdemel az érin-
tett polgármesterek kiváló szervező munkája. A
kormány döntött a program 3,8 mdFt-os támo-
gatásáról, amihez az érintett 8539 tulajdonos 67
%-ának összefogására volt szükség. Bizalmat sze-
rezni az embereknél, elérni, hogy az önrész
180.000 Ft költségét vállalják, bizony embert
próbáló feladat. 

Az alakuló ülés feszültsége jól tükrözte az
előzményeket. A települési gyűléseken megvá-
lasztott küldöttek biztosabbnak látták a helyze-
tet, mint a kb. 1 00 önmagát képviselni kívánó
tulajdonos. Az elnökség kézben tartotta az ese-
ményeket dr. Kovács Tibor és Kreisz László irá-
nyításával, a jelenlévők megszavazták a vízi
közmű társulás megalakulását, létrehozták a jog-
szabályokban előírt szervezetet. Megnyugtató
volt, hogy a Fejlesztési Ügynökség képviseleté-
ben Király Zoltán is sikeresnek ítélte az előké-
születeket. 

Gyakran hangzott el a kérdés az est folyamán,
mikorra várható a beruházás megvalósulása,
amire konkrét dátummal szolgáltak a szervezők.
2012. december 31-ig tervezik a beruházás befe-
jezését. 

A beruházás nagy lépés a Kis-Duna tisztításá-
ban, de csak a további lépésekkel, az iszapkotrás-
sal, a Dél-pesti szennyvíz Nagy-Dunába vezeté-
sével a Tassi korszerűsítéssel válik teljessé a re-
kultiváció.

a tököli délszláv 
táncegyüttes köszönete

A Tököli Délszláv Táncegyüttes nevé-
ben Halász László művészeti vezető kö-
szönetét fejezi ki a képviselő-testület ré-
szére a 2011. október második felében le-
zajlott kínai turné erkölcsi és anyagi
támogatásáért, melyet az együttes igazá-
ból az általa képviselt nemes ügy, a nép-
művészet magas szintű tolmácsolásával, a
színpadon tud meghálálni. A turné úgy
művészileg, mint emberileg rendkívül si-
keres volt, melyről bővebb terjedelemben
a Tököli Tükör hasábjain találnak beszá-
molót.

Helyreigazítási kérelem

Sajnálatos módon névelírásokkal jelent meg a Tö-
köli Tükör előző számában az Anna-napi búcsúról
szóló cikk.

Az Anna-kápolna rendbehozatalát valójában Ta-
kács László, a Petőfi Szakszövetkezet elnöke vezeté-
sével valósították meg a tököliek. Képünkkel, s a te-
rület felajánlással kapcsolatos helyreigazítással a pon-
tos tájékoztatás a célunk.

Kérem a Tököli Tükör XXII. évf. 5-6.számának 13.
oldal, Anna – napi kisbúcsú cikkének helyreigazítását
az alábbiak szerint:

A kápolnát körbevevő 1699 m2 terület a Tököli
Mezőgazdasági és Ipari Szövetkezet II./10./ 1997. sz-ú

közgyűlési határozata alapján, ajándékozás formájá-
ban, üzletrészekfelajánlásával került a római katoli-
kus egyház tulajdonába.

A terület felajánlói : Csurcsia Pálné, Csurcsia Pál,
Rimóczi Anna, Gergics Illés.

Kérem, hogy a helyreigazítást a Tököli Tükör kö-
vetkező, megjelenő számában szíveskedjen közzé-
tenni.

Köszönettel: Csurcsia Pál
Tököli Mezőgazdasági és Ipari Szövetkezet volt elnöke
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A Kormány
országjáró körút-
jának keretében
Hoffman Pál
po l g á r m es t e r
meghívására Dr.
Rétvári Bence
Parlamenti Ál-
lamtitkár  (Köz-

igazgatási és Igazságügyi Minisztérium) 2011. december
8-án sajtótájékoztatót tartott a Polgármesteri Hivatal-
ban, amelynek témája a  2012. évi költségvetés volt.

Ezeken a találkozókon Önök is kapnak visszacsato-
lást. Mit látnak ezek kapcsán másként?

Ez az egyik legfontosabb része az egésznek. A sajtó-
tájékoztató első része alapvetően tájékoztatás a kor-
mányzat munkájáról, ezután mindenkinek lehetősége
nyílik a kérdezésre. Ezeket a tapasztalatokat megosztjuk
egymással, mert országrészenként is mások a visszajel-
zések. Szabolcs és Hajdú megyében például más prob-
lémák a súlyosak, mint mondjuk Pest megyében. Úgy
gondolom, hogy ez számunkra is nagyon hasznos dolog,
hiszen az itt lévők valamelyest több információval ren-
delkeznek az ország helyzetéről, mi pedig az elvásások-
ról és az esetleges konkrét tapasztalatokról, ötletekről
tudunk meg többet. 

Elég kockázatos lehet egy ilyen tájékoztató, hiszen
adott esetben óráról-órára változik a helyzet a gazda-
ságban. Nem könnyű tartós folyamatokat előre jelezni.
Mégis, mi tartós a mai gazdasági válság közepette?

Mi nem könnyű, hanem hasznos munkára vállalkoz-
tunk. Ilyenkor a legfontosabb beszélni és elmondani,
hogy Magyarországnak az EU-n belüli helyzetéből mi
következett az elmúlt másfél évben. Mi volt a lehetőség
akkor, mi az optimális Magyarország számára most, az
esetleges változásoknak mi az oka, milyen összefüggés
rendszerben lehet ezt elhelyezni. Mégpedig azért,
mert, ha két-három évvel ezelőtt beszéltünk, akkor egy
stabil EU-t látunk. Ha most, akkor azt látjuk, hogy egy
olyan EU-ról van szó, ahol megállt a gazdasági növeke-
dés. Ahol országok mennek csődbe, ahol a hitelminő-
sítők folyamatosan leminősítik nem csak Magyarorszá-
got, de az EU-n vezető hatalmait is. Persze kérdés, hogy
milyen jogon minősítenek, hiszen gyakorlatilag ők
okozták a 2008-as válságot azzal, hogy nem volt megfe-
lelő a helyzetfelismerésük. Az ingatlanpiaccal kapcso-
latban is: ott dőlt be a jelzáloghitelezés. Vagyis kérdés,
hogy ők milyen jogon minősítenek le olyan országokat,
akik EU szinten igen jól gazdálkodnak. Magyarország
is az első harmadban van az államháztartási hiány te-
kintetében, hiszen a hét éves EU-s tagságunk ideje alatt
most sikerült először 3% alá szorítanunk. Az államadós-
ságunk csökken, a munkanélküliség, a foglalkoztatott-
ság szintén pozitívan alakul, tehát hazánk gazdasági
adatai jók. Ennek ellenére mégis miért kell szembe
néznünk ilyen leminősítésekkel? Fontos ezekről, az el-
sőre kellemetlennek tűnő témákról is beszélnünk, mert
igazából mindegyik mögött egy komoly háttér van, egy
komoly érvrendszer, egy komoly feltételrendszer, amit
jó, ha mindenki tud, és mindenki megérti, hogy mi

miért történik, illetve hogy mi hogyan változhat a jövő-
ben.

Az önkormányzati rendszer nagy átalakítása, amely
jövő évben markáns vonásokat mutat, hogyan hat ki a
költségvetésre? Hiszen az állam óriási adósságokat vesz
a nyakába, amikor átalakítja ezt a nagy rendszert.

Az önkormányzati rendszer átalakításnak a fő célja,
hogy mind a 3200 önkormányzatot megőrizzük és min-
den településnek saját közigazgatása legyen, de ugyan-
ilyen fontos, hogy a megyék, akik önálló jövedelemmel
nem rendelkeznek, (így nem elvárható, hogy költségei
viszont folyamatosan legyenek) valami egyszerűsítésen,
ésszerűsítésen essenek át. 

Az állam sokkal inkább domináns intézményfenn-
tartó lesz, ami szolgálja az állampolgárok érdekeit, hi-
szen egy olyan központi vezérlés akár személyekben,
erőforrásokban (orvos, ápoló, tanár) sokkal inkább le-
hetőséget ad arra, hogy minden szinten kiegyensúlyo-
zottan és magasabb szinten folyjék az ellátás. Éppen
ezért valóban az önkormányzatokat érintő legnagyobb
átalakítás következik most 1990 óta, amikor az önkor-
mányzatokat más szempontból helyezték el a közigaz-
gatás rendszerében. Akkor az volt a fő szempont, hogy
az önkormányzatok a központi hatalommal szembeni
ellenállásnak legyenek a fő bástyái. Akkor a hatalmat az
MSZMP jelentette, s vele szemben voltak egyfajta de-
mokratikus önszerveződésű bástyák az önkormányza-
tok. Ma azonban már a közszolgáltatások minél maga-
sabb színvonalát kell hogy tekintsük. Az állampolgárok
minél magasabb szintű ellátása a fő feladatunk. Az el-
múlt években ez 180 milliárdnyi adósságot eredménye-
zett, mert az önkormányzatok nem tudták ezeket fenn-
tartani. Ilyenkor nem csak arról van szó, hogy konszo-
lidálni kell az önkormányzatokat és helyettük ezt a 180
milliárdot kifizetni, mert ez nem járna együtt egy kör-
jogi átalakítással, akkor évről évre ezek az összeget új-
ratermelődnének adósságként. Éppen ezért magához
a rendszerhez kell hozzá nyúlni. Az önkormányzatok-
nak biztosítani kell a helyi rendelkezésekkel kapcsolatos
legfontosabb településfejlesztési, településrendezési
üzemeltetési, kulturális, szociális és legalapvetőbb gyer-
mekellátási feladatokat és az ennél összetettebb vagy
nagyobb ellátási régiót érintő kérdéseket a kormányhi-
vatalok és eljárási kormányhivatalok számára feladat-
ként megszabni.

Lát-e arra garanciát, hogy húsz év után végre egy
működőképes rendszert képesek felépíteni?

Azért lesz ez a rendszer működőképes, mert stabil
alapokra fog épülni. Semelyik előző kormánynak nem
volt lehetősége arra, hogy biztos, stabil és belső korrek-
ciós vitáktól mentes kétharmados többséggel, ne csak
egy törvényt, de a sarkalatos törvények mindegyikét egy
új és összefüggéseiben stabil rendszerré építse. Ennek
a kormányzatnak erre van lehetősége. MO-n az egyik
legnagyobb stabilitási tényező ebben a rettenetesen
nehéz gazdasági világban az, hogy a belpolitikája az
egyik legstabilabb az EU.n belül., hiszen különböző kor-
rekciós nézeteltérések nem veszélyeztetik, nem fognak
pártok kilépni a kormányból, a válság miatt a kormány
nem fogja elveszíteni a többségét a mezőgazdasági in-

tézkedések miatt, éppen ezért MO a legstabilabb. Egy
ilyen stabil környezetben lehet átalakítani a közjogi
rendszerünket. Annak pedig a mértéke a léptéke a
megye és a járás, pedig igyekszik a modern életnek az
adottságaihoz és az emberi természetnek a belső lelki
részéhez is igazodni, hiszen azért a járást azelőtt töröl-
ték el, mielőtt megszülettem, de mégis most is tudják
az emberek, hogy milyen járáshoz tartozott az ő telepü-
lésük. Ha valami ennyire az emberek gondolkodásához
mérhető és az emberek számára könnyen befogadható
közigazgatási egység, hogy évtizedekkel később is tud-
ják, hogy mi milyen járás volt, akkor ez egy jó közigaz-
gatási egység volt, vissza kell hozni, mert az emberek
abban tudtak tájékozódni. Nem várhatjuk el, hogy a Ma-
gyar Közlönnyel keljenek és feküdjenek, nekünk kell az
ő gondolkodásuk, az ő  ritmusunk, az ő közlekedési vagy
ügyintézési szokásukhoz alkalmazkodni. Ezért hoztunk
létre már 27 helyen 99 kormányablakot ebben az évben
is. Ezt kibővítjük a jövő évben, hogy minél közelebb az
emberekhez, minél egyszerűbb legyen az ügyintézés.
Ezek idén január elsején huszonegynéhány üggyel in-
dultak, idén már hatvan fölé emelkedett. (tulajdoni
lapok, eu egészségügyi kártya, gyermekgondozási
ügyek, vállalkozási ügyek stb. lehet kormányablakokban
ügyintézni) Ezeket kívánjuk tovább bővíteni és minden
járás székhelyen ki fogunk nyitni egy kormányablakot,
ahol reméljük, hogy már nem csak hatvan, hanem annál
is több ügyet tudnak a polgárok intézni. Így, ha az ál-
lammal, a közhatalommal akarnak kapcsolatban lépni,
nem kell gondolkodniuk, hogy a sok hivatal melyikébe
kell menniük, mert egy kormányhivatalba kell hogy be-
menjenek, ahol egy kedves, segítőkész, mosolygós
ember fogja őket fogadni és mindenben segíteni fog.
Amit el tud intézni, azt el is fogja intézni, amit pedig
nem tud, annak is segít a megoldásában. 

Hogyan harmonizál ez a rendszer a fejlesztéspoli-
tika, a területfejlesztés, a területpolitika egészen más
követelményeket támasztó intézményrendszerével. Mi
lesz a kistérségekkel a járások mellett?

A kistérségek, különböző társulások az önkormány-
zatok által létrehozott intézmények, jogi formákat az
önkormányzatok fenntarthatják, működtethetik. Ami
feladatuk megmarad, és nem kerül át a kormányhiva-
talhoz, azt közösen, akár

Magukat a kistérségeket nem a természetes gondol-
kodás és a sima racionalitás hozta létre, hanem egysze-
rűen mesterségesen olyan finanszírozási rendszert dol-
goztak ki az előző kormányok, amelyek belekényszerí-
tették ezeket az önkormányzatokat a kistérségbe. Ha
fenntartott egy iskolát önmagában, arra kapott bizonyos
összegű normatívát, de ha azt kistérségbe vitte, akkor
magasabb összegű normatívát kapott. Tehát nem ter-
mészetes módon, hanem mesterséges anyagi ösztön-
zőkkel hozták ezeket létre. Mi szeretnénk, ha a telepü-
lések természetes módon és ne különböző budapesti
irodaépületek íróasztalainál kigondolt elméletek sze-
rint alakítanák az életüket. Ezért igyekszünk minél több
településnek önigazgatási lehetőséget biztosítani, és
minél több közfeladatot pedig úgy ellátni, hogy az a leg-
racionálisabban a kormányhivataloknál legyen.

Dr. Rétvári Bence államtitkár látogatása Tökölön

Hoffman Pál országgyűlési képviselő és a szigetszentmiklósi KDNP
meghívására Hoffmann Rózsa oktatásért felelős államtitkár a Szent

Miklós templomban előadást tartott a köznevelést érintő kérdésekről
A Nemzeti Erőforrás Mi-

nisztériumának oktatásért fe-
lelős államtitkára 2011. októ-
ber 14-én tartott előadást Szi-
getszentmiklóson a
köznevelési törvényről. Re-
mélhetőleg a legtöbb intéz-
kedés már 2012 szeptembe-
rétől életbe is léphet. A félel-
mek ellenére a klebelsbergi
hagyományokra épülő neve-
lési, oktatási rendszer igyek-

szik a régi és az új pozitívumok összehangolására. 
„Amilyen a ma iskolája, olyan a holnap országa” fo-

galmazta meg Dr. Hoffmann Rózsa bevezetőjében. A
magyar oktatás ezeréves hagyományának tiszteletben
tartásával kell közelíteni a változtatáshoz, ami szükséges
és elengedhetetlen, de a miérteket, az összefüggéseket
érdemes megvilágítani, és mi ez úttal szeretnénk köz-
vetíteni az államtitkár asszony ismertetőjét. 1993-ban
fogadták el a jelenleg érvényben lévő közoktatási tör-
vényt, amit azóta legalább 150-szer módosítottak. Az el-
múlt 18 év alatt megváltoztak a körülmények, az elvá-
rások, és maga a törvény alapvető értékrendje kiált vál-
tozásért. Az ország megújulásához kell igazodnia a
köznevelést szabályozó törvénynek is, meg kell terem-
teni a pedagógus „sereg” felvértezését, mert lerongyo-
lódott katonákkal nem lehet csatába menni, kezdte fel-

sorolni az igényeket a kereszténydemokrata politikus.
A kor sajátosságát, a versenybe való bekapcsolódást sem
lehet figyelmen kívül hagyni, és a nemzeti középosztály
felemelkedése nélkül képtelenség a megváltozott társa-
dalmi elvárásoknak megfelelni.  Hangsúlyosan jelenik
meg az irány, amivel az erősségekre építve toljuk orszá-
gunk szekerét előre. Klebelsberg Kunó óta a magyar
oktatás stabilitása és erényei adtak alapot a szép számú
Nobel-díjas tudósunknak.  Hoffmann Rózsa három
nagy témakörben mutatta be a jelen levő nagyon szép-
számú közönségnek az új törvény tervezetét, amelyet
azóta elfogadott a Parlament.
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Ferenczi lászló:
A 2012-es évtől én elsősorban az

alábbiakat várom:
- a közbiztonság javítása érdeké-

ben várom egy olyan helyi rend-
őrőrs felállítását, ahova a lakosok
bemehetnek, és körzeti megbízottal
megbeszélhetnék ügyes-bajos dolga-
ikat, ahol panaszt tehetnek, vagy
éppen megnyugtatást kapnának. 

- várom a munkanélküliség nagy-
mértékű csökkenését, s ezáltal azt,
hogy a sokszor éhesen kóválygó em-
berek munkához juthassanak.

- nagyon szeretném, ha létrejönne
egy olyan klub vagy társaság, mely a
12-22 éves csellengő fiatalokat, akik
szinte egész nap az utcán vannak,
befogadná, és le is foglalná értelmes
időtöltéssel.

- a 2012-es évtől várom szeretteink
nyughelyének mindenre kiterjedő
rendbetételét. Őseink, gyermekeink
örök nyughelyének kellene egy őr,
egy gondnok, aki a majdan bekerí-
tett sírkertet megfelelően óvhatná,
védhetné a rongálókkal, a vandá-
lokkal szemben. 

- mindezeken felül elégedett va-
gyok városunk fejlődésével és a to-
vábbi munkához kívánok városunk
lakóinak, a város vezetőségének sok
erőt, egészséget és boldog, békés
2012-es esztendőt.   

domsa mihály:
Tisztességesebb és becsületesebb

életfeltételeket várok 2012-től. Ez
lenne a legelső, hogy mindenki végre
emelt fővel vállalhassa magyarságát
a több mint 40 éves diktatúra után, s
azt, hogy ennek a kornak az emberei,
a „nomenklatúra” ne ülhessen a Par-
lamentben, s ne követhessenek el ha-
zaárulást nap, mint nap. Nem szabad
őket helyzetpozícióba hozni. Úgy
gondolom, bíróság elé kellene állí-
tani mindazokat, akik az ország ér-
dekeivel ellentétesen, önös érdekei-
ket figyelembe véve még most is a
politikai elitben élnek, holott az el-
múlt évtizedek már megmutatták a
tehetetlenségüket, a kártékonyságu-
kat. Miattuk megy az ország szekere
folyamatosan a kátyúban, a sárban,
pedig most, ennyi év elteltével le 

kellene ezeket a béklyókat rázni, és
ezt a szekeret végre egyenes útra jut-
tatni. Nevesül az EU Parlamentben,
ahol az ott ülők minősíthetetlenül vi-
selkednek, s az ország érdekei helyett
csak személyes érdekeiket tartják
szem előtt, s csak a saját pozíciójukat
féltik. Szeretnék egy olyan hazában
élni, ahol béke és nyugalom van, re-
mélem, ez az álom valóra válik mind-
egyikünk számára. Szeretném, ha
gyermekeink és unokáink jövője biz-
tosítva lenne, ha nem kellene aggód-
nunk a gyötrelmes jövőjük, holnap-
juk miatt. Kívánok ehhez mindenki-
nek jó egészséget, áldott, békés
karácsonyt és szeretetben, boldog-
ságban, egészségben és örömökben
gazdag, boldog új évet a tisztességes
magyar embereknek. 

cseperkáló istván:
Hogy mit várok 2012-től? Én nem

várok, én inkább kívánnék. Ezek az
alábbiak lennének:

- jó egészséget városunk minden
tagjának

- béke legyen a világban, ne legyen
háború sehol

- szeretet és békesség uralkodjék a
családokban

- kívánom, hogy továbbfejlődjön
szeretett városunk

- sose haljon ki a rácság Tökölön.
Az ember mindig vár valamit, de

igazából, hogy mit kap, nem csak
tőle függ. Én ezért inkább kívánnék.
Talán ennyit, és mindenkinek bol-
dog, meghitt ünnepeket, egészség-
ben sikerekben gazdag új esztendőt.

Ágics péter (kanyara):
Mindig is túlságosan optimista

ember voltam, de az a kérdés, hogy
mit várok 2012-től, elég pesszimista
képet idéz. 32-33 éves pályafutásom
alatt még sohasem éreztem azt,
hogy az elkövetkező év ilyen sötét
lesz. Azt gondolom, hogy az em-
berek már felélték tartalékaikat,
nem lesz semmilyen kompenzáció,
amivel tovább tudnának lépni, lé-
tezni. A sok áremelés, a létszámépí-
tés, az ipar, a mezőgazdaság válsága
mind erre utal következtetni. 

Nincs az országban olyan régió,
vagy profittermelő szegmens, amely
kimutatható javulást eredményezne,
hogy 2-3%-kal nőhetne a gazdaság,
vagy akár a bérek emelkedése. Az is
eredmény lenne, ha a 2009/2010-es
szintre vissza tudnánk magunkat
vergődni! Én sem látom most egy
cseppet sem optimistán a jövőt, sőt,
inkább tartok tőle! Még elkeserí-
tőbb, hogy ez nem csak az én véle-
ményem, hanem a beszállítók, a ke-
reskedők meglátása is ez, s a környe-
zetemben mindenkié. Látható,
érezhető, tapasztalható, hogy min-
denki megy tönkre. Pest megyében
nem is érdemes napjainkban sem-
milyen üzletbe belefogni. Egysze-
rűen nincs vásárlóképes kereset, az
embereknek egyre nehezebb a hely-
zete. Ez minden családban érez-
hető. Vannak, akik próbálkoznak
mezőgazdasági tevékenységgel, de
az otthon vágott állat is elfogy egy-
szer, előbb-utóbb boltban kell vásá-
rolni. Nem tudok optimista lenni.
Csak azt tudom mondani, hogy
ennél rosszabb ne legyen! Egyre nő
a szakadék, az úgynevezett közép-
osztály szinte 2-3 év alatt eltűnt, és
bár ne legyen igazam, de félek, ez
csak rosszabb lesz. A munkakereső
átlagpolgár, aki tényleg szeretne
dolgozni, nehezen vagy egyáltalán
nem tud elhelyezkedni. Ha sikerül
is, a megalázóan kevés fizetésből
nem tudja eltartani a családját, de
tán még saját magát sem. Ez nem
csak országos viszonylatban van így,
hanem sajnos helyi viszonylatban is.
Így túl szép jövőt nem várhatok
2012-től, de ehhez a nehéz évhez kí-
vánok mindenkinek…

ifj. Halász mátyás:
- Csak annyit várok a 2012-es

évtől, hogy a korombeli aktív dolgo-
zók munkáját minden tekintetben
elismerjék. Hogy azok, akik reggel-
től estig dolgoznak, tudják biztosí-
tani családjuk megfelelő megélheté-
sét. A sok közteher, az árak emelke-
dése ne tegye lehetetlenné a
családok életét, ne kelljen aggódva
várni az ünnepeket senkinek sem,
mindenki adhasson szeretteinek
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nemcsak dologi, hanem lelki aján-
dékot is azáltal, hogy léte kiegyensú-
lyozott, s ezt a lelki békét tovább
tudja majd adni. Szeretném, ha leg-
magasabb vezetőink közül távozná-
nak azok az emberek, akik évtizede-
ken át bizonyították azt, hogy csak
ártani tudnak, s csak önös érdekei-
ket védik. Akiknek fogalmuk nincs,
mit jelent átlagbérből élni, gyer-
mekeket nevelni, gondozni. Szeret-
ném, ha holnapjaink nem a folya-
matos aggódásokról szólnának,
hanem arról, hogy biztosíthassuk
gyermekeinknek mindazt, amire
szükségük van. Hogy ne 16 órát kell-
jen naponta dolgozni, s még ebből
is nehéz a megélhetés, de foglalkoz-
hassunk úgy a gyermekeinkkel, hogy
ne csak az iskola és sajnos, mint so-
kakat, az utca nevelje fel őket. Azt
gondolom ezeket a mondatokat jó
néhányan megfogalmazták már,
ehhez a jövőhöz kívánok mindenki-
nek jó egészséget, sok sikert. 

Firnigel györgy: 
- Először is szeretném megkö-

szönni a lehetőséget, hogy hangot
adhatok a véleményemnek. Nem is
tudom, hogy melyik amerikai elnök
szájából hangzott el, hogy „ne azt
nézd, mit tehet érted Amerika,
hanem, hogy te mit tehetsz Ameri-
káért.” Kis közösségünkre, váro-
sunkra lefordítva ez ugyanúgy igaz
lehet. Azt kell mindig néznünk,
hogy mi lehet hasznos és értelmes,
amit mi is megtehetünk egymás ér-
dekében. A keresztényi filozófia is
megjelöli, megmutatja, hogy mi az
ember teendője. Csak ettől várhat-
juk a boldogabb jövőt. Sokan a gaz-
daság növekedésétől várják a meg-
oldást, de ez nem mindig fedi a va-
lóságot, nem mutatja meg azokat a
belső érétkeket, amelyektől az
ember több, gazdagabb lehet. Min-
dig csak annyit várjunk el a másik-
tól, amit önmagunktól is elvárunk,
illetve teljesítünk. Az én hitvallásom
is ez. Ne csak mindig az anyagi javak
felé tekintsünk, hanem próbáljunk
meg másokat toleránsabban, empa-
tikusabban nézni, és akkor nagy
probléma nem lehet. ha ebben a 

hitben élünk, akkor 2012 gazdag és
értelmes év lesz, emberhez méltó,
ahol mindenki megpróbál nemcsak
magára, hanem elsősorban a má-
sikra is figyelni. Ehhez kívánok min-
denkinek jó egészséget, örömteli
boldog új esztendőt!    

sohajda zoltán:
- Webmesterként azt remélem,

hogy a 2012-es évben lesz internet
szolgáltatás a számítástechnikához
alig értő és kispénzű emberek szá-
mára is, hogy minél több ember az
otthonában is hozzáférhessen az in-
ternet nyújtotta szolgáltatásokhoz.

csvórics gábor:
- A kérdés egyszerű, de a válasz

már nem annyira. Aki nyitott szem-
mel jár a világban az tisztán látja,
hogy nincs okunk arra, hogy sok jót
várjunk a 2012-es évtől. A gazdaság
helyi és globális szinten is romlik. A
pénzrendszer az összeomlás jeleit
mutatja a világ számos pontján. A vi-
lágpolitikai helyzet aggasztó, hisz
újabb háború/háborúk víziója jele-
nik meg a szemünk előtt, ha a kelet-
nyugat viszonyát vesszük górcső alá.
A közvetlen környezetünket vizs-
gálva hasonlóan lelombozó a jövő-
kép. A gazdasági válság keltette ke-
resletcsökkenés, munkanélküliség,
az adóterhek emelkedése ínséges
időket vetít elénk. Szerintem nyu-
godtan kijelenthető: nem lesz kol-
bászból a kerítés jövőre sem. Ez per-
sze nem jelenti azt, hogy pesszimis-
tán kellene látnunk a jövőnket. Az
élet nem áll meg. Meggyőződésem,
hogy ragyogó jövő előtt állunk, de
ehhez tenni is kell. Azt javaslom,
első lépésben tanuljunk meg hinni,
és most nem vallásról beszélek. Én
feltétlenül hiszek abban, hogy van
oka annak, hogy élek, van oka
annak, hogy itt vagyok. A feladatom
csak annyi, hogy rájöjjek az okra,
majd a cél ismeretében a belső hang
iránymutatása szerint cselekedjek.
Persze leírni egyszerű, véghezvinni
nem, de hinni kell abban, hogy ez si-
kerülhet. Biztos vagyok benne, ha
mindannyiunknak sikerülne elérni

a célját, akkor az országunk, nemze-
tünk helyzete is jobbra fordulna.

Mit is várok tehát a 2012-es évtől?
Amit minden évtől ez idáig: pozitív
irányú változást.

gáti judit:
A 2012-es évtől jobb megélhetést

várok. Azt szeretném, ha az ember-
eket kevesebb közteher sújtaná. Jó
lenne, ha minden politikai irányult-
ságtól mentesen, szigorúan szakmai
szempont alapján ítélnék,- és be-
csülnék meg az emberek munkáját.
Legyen az akár egyéni vállalkozó,
vagy például pedagógus. Aki nem
az adott pályára való, nem alkalmas
a feladata ellátására, azzal a bérek
differenciálásával akár ezt éreztes-
sék is. De azt, aki helyt áll a maga
területén igenis meg kell becsülni.
Sajnos a vállalkozók,-gondolok itt a
szépségiparban dolgozókra-, már
egy ideje érzik az emberek egyre
nehezebb gazdasági helyzetét. Be-
gyűrűzik a munkanélküliség, a le-
építés, az alacsony bérek és az áre-
melkedés is. Ez az első dolog, amin
az emberek megpróbálnak spó-
rolni: nem mennek kozmetikushoz,
fodrászhoz stb. Viszont egyik dolog-
ból következik a másik, s egy ördögi
körben találjuk magunkat, ahol
nem csak egyén, a család, hanem
egy ország is el lesz lehetetlenülve.
Örülök annak, hogy a kormány ma-
ximálja közüzemi díjak legmaga-
sabb pontját, de ugyanakkor nem
szabad az embereket semmibe
venni, és ostobának nézni a közter-
hek és egyéb díjak tekintetében. A
kedvük is elmegy attól, hogy dolgoz-
zanak, hogy küzdjenek, pláne, hogy
mindezt őszintén, becsületesen te-
gyék. A nehéz anyagi helyzet pedig
kihat a lelki békére is, megmérgezi
a családok életét. Mindent össze-
vetve azt várom 2012-től, hogy or-
szágosan és helyi szinten is kizáró-
lag szakmai alapon ismerjék el azo-
kat az embereket, akik ilyen nehéz
időkben is tesznek a családokért, a
társadalomért. Ehhez kívánok jó
egészséget és boldog új évet!
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Anyagot küldik
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Érdekes dokumentum került elő a napokban. A 65 éves megsárgult füzet lapjaiból a tököli Mária-kongregációs lányok
hétköznapjairól kapunk betekintést. E tököli közösség tagjaiban elsősorban Rudolf Gizella hitoktató elhivatottsága révén
máig ható vallási elkötelezettség, és összetartozás alakult ki. Családanyákként, krisztusi életet élve a legnehezebb időkben
is helyt álltak.



19tököli tükör SPORT

Második győzelmét
aratta a Tököl az idei ki-
írásban, miután a leg-
utóbbi fordulóban 2-0-
ra legyőzte a Hódmező-
vásárhely csapatát az
NB III, Alföld-csoport-
jában. A bajnoki cím-
védő együttes szereplése

egyelőre elmarad a várakozásoktól, ám ha az
őszi hajrá jól sikerülne Nagy László tanítvá-
nyainak, az talán erőt adna a csapatnak az
eredményesebb tavaszi folytatáshoz. Többek
között erről is beszélt lapunknak a forduló
(egyik) ásza, a 23 esztendős Langó László. 

- csupán a második sikerüknek örül-
hettek a hétvégén, a regnáló bajnoktól
talán ennél picit jobb teljesítményt várna
el az ember...

- Én a nyáron érkeztem az együtteshez, de
így igaz, sajnos egyelőre nem úgy alakult az
ősz, ahogyan azt előzetesen elterveztük.
Ennek több oka is van, ám az első és legfon-
tosabb, az biztosan az előző szezonban meg-
szerzett bajnoki cím utáni huzavona, vagyis,
hogy a csapat nem kapta meg az NB II-es
licencet. Egy picit motiválatlan lett ettől a
társaság, és visszavetette a teljesítményün-
ket. Aztán voltak olyan megnyerhető mér-
kőzések, amelyeket saját hibáink, illetve já-
tékvezetői tévedések miatt mégsem tudtunk
győzelemmel zárni, de nem keresünk kibú-
vókat, ez nem a mi idényünk volt, nagyon
bízom benne, hogy tavaszra rátalálunk a
helyes útra, és bajnoki címvédőhöz méltóan
szerepelünk majd. Sajnos az, ami az előző
szezonban befelé pattant, most kifelé jön,
reméljük, a bajnokság második felére ez is
megváltozik majd. 

- gondolom, önök sem úgy tervezték,
hogy három fordulóval a téli szünet előtt
a tizenegyedik helyen állnak majd. 

- Természetesen nem, sőt, konkrétan a
duplázás, azaz a bajnoki cím ismételt elhó-
dítása volt a megfogalmazott cél a szezon
előtt. Sajnos a fordulók múlása és a nyeret-
lenség miatt erről a tervünkről nagy való-
színűség szerint le kell mondanunk, de vé-
leményem szerint egy tavaszi szárnyalással
a dobogóra odaérhetünk, és erre abszolút
képesnek tartom a csapatot. 

- visszatérve még a hétvégi, Hódmező-
vásárhely elleni találkozóra - amelyen
nem mellékesen gólt is szerzett - feltűnően
sokszor nyúlt a zsebébe a játékvezető, hi-
szen összesen tizenkét sárga kártyát osztott
ki. ennyire durva volt a mérkőzés?

- Abszolút nem, épp ezt beszéltük a töb-
biekkel is, hogy kicsit elszaladt a „sporival"
a ló, két-három figyelmeztetéssel bőven le
lehetett volna hozni a találkozót sem voltak
durva szabálytalanságok, a legtöbb sárga
lap reklamálás révén lett kiosztva. 

- korábban vácott és balassagyarmat ő
futballozott, hogyan került tökölre? 

- Így igaz, Vácon nevelkedtem, és hosszú
időt töltöttem a Pest megyei csapatnál, az
NB II-ben is sikerült bemutatkoznom, ráa-
dásul gólt is szereztem. Aztán Balassagyar-
matra kerültem, előbb kölcsönbe, majd
véglegesen, ahol szintén velem ment rosz-
szul a játék. Itt figyelt fel rám a tököli
együttes, tavaly télen jártam próbajátékon
a Pest megyeieknél, amelyen megfeleltem
és szerződtetni szerettek volna, ám végül
abban egyeztünk meg, hogy majd a nyáron
csatlakozom az együtteshez, mivel nem
akartam cserbenhagyni a 'Gyarmatot. Picit
sajnálom, hiszen ha már akkor ideigazolok,
én is bajnoknak mondhatnám magam, de
így alakult, most már nem rágódom ezen.

- viszont nem hinném, hogy olyan cé-
lokkal váltott csapatot, hogy a középme-
zőnybeli pozíciókért harcoljon...

- Természetesen nem, komolyabb célok
vezéreltek mind csapat, mind pedig egyé
szinten. Volt egy súlyos vállsérülésem, ami
miatt majdnem fél évet kihagytam, az őszi
idényt annak szántam, hogy mind játék-
ban, mind erőnlétben utolérjem magam,
és folyamatos lehetőséget a minél inkább
segítsem a csapató. Egy jó téli alapozás
után tavasszal szeretnék kiemelkedő telje-
sítménnyel előrukkolni, remélem, sikerül.

- milyen a hangulat az öltözőben?
- A szereplésünkkel ellentétben azzal

nincs probléma, jól kijövünk egymással,
mindenki próbálja segíteni a másikat.
Ebben óriási szerepe van Laci bának (a
Tököl edzője, Nagy László - a szerző), aki
gyakran szokott beszélgetni velünk, és ő is
minden téren segíteni próbál.

- ahogyan korábban már ön is szóba
hozta, volt szerencséje belekóstolni a ma-
gyar másodosztályba is. tervezi a vissza-
térést az nb ll-be, vagy netán még maga-
sabb osztályba?

- Igen, mindenképpen szeretnék vissza-
térni, de tisztában vagyok vele, hogy ehhez
először Tökölön kell bizonyítanom. Ez
idáig kevés, én is nagyon jól tudom, de
azon leszek, hogy maradandót alkossak, és
felkeltsem a magasabb osztályban szereplő
csapatok érdeklődését. Még Balassagyar-
maton játszottam, amikor egy Új-pest el-
leni mérkőzésünket megtekintették játé-
kos-megfigyelők Hollandiából, s noha a
lilák miatt érkeztek, megvertük őket és az
én játékom nyerte el a tetszésüket. Szó volt
róla, hogy kimehetek külföldre, illetve az
NB I is kilátásba került, mondanom sem
kell, hogy mennyire beleéltem magam,
aztán sajnos a sok ígéretből végül nem lett
semmi, és ez nagy csalódást jelentett a szá-
momra, sőt visszavett a teljesítményemből
is. Huszonhárom éves vagyok, egy-két évem
még van a bizonyításra, így minden tőlem
telhetőt megteszek azért, hogy felhívjam
magamra a figyelmet. 

- kanyarodjunk vissza a tökölhöz. nem
lesz könnyű dolguk a hajrában, hiszen a
tápiószecső, az üllő, valamint a kecske-
mét második számú csapata lesz az három
fordulóban az ellenfelük. mit várssz a hát-
ralévő találkozóitól? 

- Úgy gondolom, nincs kiemelkedő
gárda a mostani mezőnyben, így egyik csa-
pat sem mehet biztosra a másik ellen, a pil-
lanatnyi forma fog dönteni, de mind a Tá-
piószecső, mind az Üllő ellen reális cél a
három pont megszerzése. A Kecskemét II.
elleni, idegenbeli találkozón sok múlhat
azon, hogy az élvonalbeli csapatból hányan
játszanak majd vissza, de erősebb ellenfe-
lekkel szemben nekünk valahogy mindig
jobban megy a játék, ezért kilenc pontot re-
mélek az utolsó három Jótól. És mit vár a
tavasztól? Dgy a rengeteg őszi döntetle-
nünk elég győzelemmé változzon, és egy
feltámadással felzárkózzunk az élmezőny-
höz, így a dobogón végezzünk.

Tavasszal muszáj lesz bizonyítani!
Langó László képesnek tartja a Tökölt, hogy felzárkózzon az élmezőnybe
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Alapjában változtatja meg a magyar
sport helyzetét a módosított sporttör-
vény.

Egy csatornássá válik a finanszírozás.
Minden a MOB irányítása alá kerül.
Nagy esélyt kapott a magyar sport. A
sporttörvény módosítására egyértel-
műen szükség volt, általa valósul meg
a magyar sport rendszerváltása. Az át-
láthatóságért, a megosztottság ellen
sokan és régóta küzdöttek, küzdöt-
tünk. Indokolatlan volt az öt köztestü-
let, s a két közalapítvány léte, működé-
sük megosztottságot eredményezett. A
párhuzamosságok megszüntetése után
a feladatok a MOB-hoz (Magyar Olim-
piai Bizottság) kerülnek. Egyértelművé
válik a felelősség. Erősebb lesz a sport
érdekérvényesítő képessége. Borkai
Zsolt MOB elnök a magyar sport egé-
széért felel a jövőben. Az együttműkö-
dés azonban mind a civil szervezetek-
kel, mind a szakmai csoportokkal elen-
gedhetetlen. Átláthatóság, számon
kérhetőség lesz az eredménye a változ-
tatásoknak. Újra felépítjük a sport or-
szágos szervezettségét. Erősítjük a
sport helyzetét.

2012-ben megnövelt források lesz-
nek a költségvetésben, s új elem a tár-
sasági adóból történő támogatási lehe-
tőség. 

Tököl sportja abban a szerencsés
helyzetben van, hogy helyi cégek segí-
tőkész együttműködésére számíthat. A

sportszervezetek helyzete, állapota ma
esetleges, bizonytalan. Az önkormány-
zatok, városok, falvak anyagi helyzeté-
től, sport iránti elkötelezettségétől
függ a létük, támogatásuk. A TAO-ból
érkező támogatás lendülete hozhatja
az utánpótlás nevelést, de fontos inf-
rastruktúra-fejlesztésekre, beruházá-
sokra is forrást biztosíthat. Fontos
tudni, hogy a cégek is jobban támogat-
nak adójukból sportegyesületet, mert
további adóoptimalizálásra is lehetősé-
gük adódik (110 %). Ezért a pénzért a
cégek ellenszolgáltatást nem kaphat-
nak, tehát a reklám célú felhasználás
tilos. Tökölön a labdarúgás és kézi-
labda látványsportágakban készítet-
tünk pályázatokat. Az utánpótlásban
összesen 150 fiatal sportoló edzés és
versenyzési feltételeinek biztosítására,
javítására több tízmillió forintos támo-
gatásban bízunk. Van létesítményfej-
lesztéssel kapcsolatos tervünk is. A lab-
darúgók edzés lehetőségeit bővíte-
nénk egy 60 x 40 méteres műfüves
pálya létesítésével. Kézilabdában meg
akarunk teremteni egy térség iskoláira
alapuló kiválasztási rendszert, s egy
erre építő felkészítési modellt és
strandkézilabda pályákat építünk.

Nagyon fontos, hogy minél több gye-
rek, diák sportoljon. A mindennapos
testnevelés fokozatos bevezetése mel-
lett a versenysport szélesítése ezt fogja
eredményezni. A látványsportok támo-

gatása egyébként más sportágak, Tö-
kölön a kick-box, RG, Fitt Kid szakosz-
tályok, egyesületek számára is jobb
helyzetet teremthet. Újra gondolható
a városi sport támogatása. A sport pén-
zek felhasználásánál egyértelmű dön-
tések, minőségi igények és erős ellen-
őrzés szükséges. A sportági vezetések
már meg is hozták döntéseiket. Jó
lenne, ha a klubok már a 2011. évi mű-
ködésben is érezhetnék a kormányzati
szándék előnyeit. 

2012-re egészen biztosan kézzelfog-
hatóvá, tapasztalhatóvá válik a kor-
mány ígérete. 

A sport stratégiai, kiemelten fontos
ágazat.

A pályázat elkészítése önmagában is
nagy feladat volt. Köszönet illeti Nagy
Bélát, Balogh Jánosnét, Hamar Ist-
vánt, valamint dr. Kerékgyártó István
korábbi sportköri elnököt azért, hogy
a rövid határidőre is összeállították a
cégek számára nélkülözhetetlen adato-
kat, dokumentumokat.

Örömmel tapasztaltuk, hogy a tököli
vállalkozások tulajdonosai jelezték, szí-
vesen fizetik társasági adójuk 70 %-át
a tököli sport céljaira.

Most már csak az kell, hogy a pályá-
zatokat bíráló szervezetek, s a Magyar
Labdarúgó és Kézilabda Szövetség ér-
tékén kezelje Tököl csapatsport szak-
osztályainak munkáját, s támogatták a
fejlesztési igényeket.

Hetvenhat millió Tököl sportjára

a magyar labdarúgó szövetség jóváhagyta a tököl
községi sportkör támogatását az alábbiak szerint:

labdarúgÁs
Tárgyi eszköz, beruházás, felújítás: 43.981.875.- Ft
Utánpótlás-nevelési feladatok: 10.870.200.- Ft
Közreműködői költségek: 1.645.562.- Ft
Összesen: 54.497.637.- Ft

a magyar kézilabda szövetség jóváhagyta a tököl
községi sportkör támogatását az alábbiak szerint:

kézilabda
Utánpótlás nevelés: 19.500.000.- Ft
Közreműködői költségek: 585.000.- Ft
Összesen: 20.085.000.- Ft

Elment a Császár
Az FTC felnőtt labdarúgócsapatának tagjai állnak a legen-

dás futballistája, Albert Flórián ravatalánál, a sportolóról el-
nevezett ferencvárosi stadionban.

A tököli sportbarátok is mély részvéttel vettek búcsút Albert
Flóriántól, az egyetlen magyar aranylabdástól.
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A Zumba szó
hallatán min-
denki érdek-
lődve kapja fel
a fejét. Van, aki
hallott már ró -
la, van, aki ki-
próbálta és
van, aki szeret -

né kipróbálni. De mi is az a Zumba? A Zumba
olyan egyedülálló fitness program, melyet
vérpezsdítő latin ritmusokra és más kedvelt
zenékre koreografáltak. Az ember észre sem
veszi és elsajátítja a merenge, cumbia, samba,
hastánc, bachata, salsa és más népszerű tánc
alaplépéseit. 

A program rendkívül hatékony, egy óra
alatt 600 kalória is elégethető! Óráról órára
nő az állóképesség, az ügyesen becsempészett

erősítő gyakorlatok pedig az izomtónust for-
málják feszessé. Legfontosabb pszichikai ha-
tása a nagy adag pozitív életenergia. Térsé-
günkben először Tökölön és Szigethalmon
Kőszeri Vivien, majd Halásztelken Kőszeri
Virág hivatalos Zumba oktatók vezetésével lett
népszerű ez az edzésforma. 

Sikerét mi sem bizonyítja jobban, mint a
teltházas keddi és csütörtöki órák a Tököli
Művelődési Házban, ahova a környező tele-
pülésekről is szép számmal érkeznek lelkes
Zumba rajongók. Vivien sok színes ötlettel
igyekszik feldobni az órák hangulatát. Példa
erre a novemberi jelmezes Halloween buli,
vagy az idén már két alkalommal megrende-
zett cserkeszőlői Zumba hétvége. Az órák a tö-
köli lányok és asszonyok körében a legkedvel-
tebbek, de egyre nő a vállalkozó szellemű fér-
fiak száma is, akik kipróbálják ezt a

mozgásformát. A jó hangulatú edzések után
a rég nem látott barátok és ismerősök szíve-
sen beszélgetnek még pár percet a parkoló-
ban, levezetésképpen. Íme a bizonyíték, hogy
a mai rohanó világban Tökölön is van igény
a színvonalas, szervezett tömegsportra!

Vivien szeretettel vár minden érdeklődőt
kedden és csütörtökön, 20-21 óráig a Tököli
Művelődési Központban, aki szeretne a min-
dennapok körforgásából egy kicsit kikapcso-
lódni, és
közben va-
lamit tenni
az egész-
sége érde-
k é b e n .
Honlapcím:
www.zum-
bavivien.hu

Világbajnoki korona után csapatgyőzelem
A Vajda Péter Kupa csapatverseny eredménye: I. Szigetszentmiklós-Tököl SE

Novem-
ber 12-én
s z o m b a -
ton meg-
rendezett
n e m z e t -
közi verse-
nyen öt
ország 21
klub rész-

vételével, 160 versenyző 200 indulási számban
mérte össze erejét. A tatami szabályrendszer
stop és light-contact szabályok mellett egy új
szabályrendszerben, a kick-light (a fej és test
találati felületen kívül a comb is engedélyezett
támadható felület) szabályrendszerben is lát-
hattak mérkőzéseket a kilátogató nézők. A
verseny előtti megnyitó során megtapsoltuk
a magyar light és K1 ring harcosainkat, akik
skopjei felnőtt világbajnokságon, 62 ország
között, az egyéni érmek összesítése alapján, a
harmadik helyezést érték el. 

A verseny elején személyesen is köszöntöt-
tük Wágner Vivient, a rendező klub verseny-
zőjét, ki a skopjei 4 aranyból egyet, az elsőt
nyerte. 

Viviennek Zsolnai Pál gratulált és egy cso-
kor virág kíséretében átadta, a taksonyi vál-
lalkozói kör ajándékát. A versenyen, Magyar-
ország legjobbjai mellett horvát, szlovén, szlo-

vák és osztrák versenyzők kemény összecsa-
pásai tették izgalmassá a viadalt. A stop sza-
bályrendszer felnőtt magyar válogatottja je-
lenleg edzőtáborban készül az írországi Dub-
linban megrendezésre kerülő stop
semi-contact Vb-re, ezért ennek a szabály-
rendszernek legizgalmasabb mérkőzéseit a
magyar második vonalba tartozó versenyzők
vívták, a nagyon erős szlovén csapat válogatott
versenyzőivel, de sajnos néhány kivételtől el-
tekintve szlovén győzelmek születtek. A sport-
szerű és izgalmas küzdelmek nagy presztízs-
mérkőzéseket is eredményeztek, mert után-
pótlás korosztályban az Eb-n sikereket elérő
versenyzők is védeni akarták kivívott pozíció-
jukat. A junior és felnőtt korosztály összevo-
násra került, ezért érdekes volt látni, hogy a
juniorok ezekben a párharcokban, hogy áll-
ják meg a helyüket. A látottak alapján el lehet
mondani, hogy az összevonás jó döntés volt,
mert így nagyobb mezőnyben kiváló mérkő-
zéseken lehetet izgulni és szurkolni. Ezeken a
mérkőzéseken volt trónvédés és trónfosztás
ez tette az egész napot élvezhetővé a nézők és
sportolók számára egyaránt. A folyamatos
küzdelmek többségét örömünkre magyar
sportolók nyerték, azon belül a rendező Szi-
getszentmiklós-Tököl Sportegyesület tagjai. 

A light és kick-light-contact szabályrend-
szerben sajnos a Skopjéban aranyérmet nyert
Wágner Vivien ellen két versenyző is visszalé-

pett, így a  kategóriájának másik ágán két
mérkőzést is nyert Olajos Enikővel, klubtár-
sával mérkőzött a döntőben, ahol a papírfor-
mának megfelelő eredmény született, Vivien
győzött. Egy összefoglalóban mindenkit nem
lehet kiemelni, ezért csupán még a hazai klub
másik felnőtt válogatottját Laszák Zoltánt em-
lítjük, aki magabiztos győzelmeket aratott és
sokoldalú, látványos, technikás küzdelmeivel
méltán vívta ki a közönség tapssal kísért tet-
szését. 

A tízórás verseny végén szép díjakat és sok
különdíjat vehettek át a versenyzők a Vajda
Papír Kft, Sportrend Kft, Chio Chips és a
KUKA Magyarország jóvoltából. A külföldi
csapatvezetők, edzők és közreműködők pedig
a Gál Pincészet 2010. éves díjnyertes borait
kapták ajándékba.

A Skopjéban szerzett korona után, a mos-
tani csapatverseny győzelemmel pontot tet-
tünk a 2011. év versenyszezon végére. Köszön-
jük a klub tá-
mogatóinak
egész éves
segítségét, a
v e r s e n y
szpon zo rai -
nak díjait és
pártoló tag-
ságunk mun-
káját.

Zumba őrület

Őszi ritmikus gimnasztika sikerek
Nemsokára befejeződik a 2011-es őszi ver-

senyszezon a Ritmikus Gimnasztikázóknál,
de már eddig is sok fényes éremmel gazda-
godtak a tököli versenyzők.

A Pest Megyei Bajnokságon serdülő korosz-
tályban Rozgics Viktória megnyerte az egyéni
összetett versenyt és a karika gyakorlatok ver-
senyét is! Gyermek korosztályban Ribarics
Réka a karika gyakorlatok versenyében ért el
3.helyezést. Az utánpótlás versenyzők közül
„C” kategóriában Melis Nikoletta szerzett
arany minősítést.

Az Országos Bajnokságon 38 indulóból,
Versics Virág a VIII.helyezéssel vívta ki a
szakemberek elismerését. Virág november-
ben Krakkóban is sikeresen szerepelt, hiszen
a 7 ország 15 egyesületéből 103 versenyzőt
felvonultató nagyszabású nemzetközi verse-
nyen, hibátlan karika gyakorlatával a gyer-
mek kategória 10. helyén végzett. A Berczik
Sára Emlékverseny Országos Csapatverse-
nyén kisgyermek csapatunk (Kosztyi Hanna,
Melis Nikoletta, Novák Viktória) III.helyezett
lett.  Míg felnőtt korosztályban bronz minő-

sítést szerzett Kesztyűs Krisztina és Kitti
duója. 

Decemberben még 1 nemzetközi verseny
lesz Zágrábban, ahol Rozgics Viktória képvi-
seli a tököli ritmikus gimnasztikázókat, remé-
nyeink szerint
szép eredmé-
nyével tovább
fényesí thet i
Tö köl város
hírnevét.
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A tizenöt héten át tartó viadal látvá-
nyos erőpróbáinak résztvevői - gyere-
kek, tanárok, szülők és sztárok - föl-
dön, vízben és levegőben mérik össze
erejüket, ügyességüket és tudásukat a
dicsőségért és a fantasztikus fődíjakért. 

Iskolánk második alkalommal szere-
pel a műsorban.  Ebben az évben Südi
Iringó vezette a tökölieket, aki kecses
tánclépéseivel nyűgözte le a zsűri tag-
jait:  Pesuth Ritát, Fráter Viktóriát és
Martinek Jánost.

A csapat tagjai: Szajkó Kinga,
Markgruber Dániel, Gergényi Bence,
Farkas Juti, Pete Attila, Ribarics Réka
és Fecskés Dávid. A csapat szülői tagja
Törökné Kovács Betty. A pedagóguso-
kat Waldmann Erika, Pinizsi Zoltán és
Zubor Attila képviselte.   

A küzdelemben az utolsó fordulóig
az élmezőnyben voltunk, azonban az
utolsó feladat kifogott rajtunk. Ennek
ellenére élményekben és tapasztala-
tokban gazdagon tért haza csapatunk.   

A tökölieket egy egész busznyi szur-
koló kísérte, akiknek ezúton is szeret-
nénk köszönetet mondani a lelkesítésért.

Nagy vagy!” Te is Tököl
A Nagy Vagy! a magyarországi általános iskolák csapatainak fantasztikus hangulatú versenye 

minden vasárnap délelőtt a TV2 képernyőjén

A tököli öregfiúk csapatának állomá-
sait jelzi a három település. A szlová-
kiai felvidéki kisvárosban húsz éve fo-
gadják megkülönböztetett szeretettel
a tökölieket, ami persze nem zavarja
őket abban, hogy időnként legyőzzék a
csapatot. A találkozókon mindig a har-
madik félidő a legérdekesebb, mert
malacsült, s jóféle borok mellett erősö-

dik a családok közötti barátság, s bi-
zony komoly dolgokról is szó kerül.

Hogyan élik meg magyarságukat,
milyenek a kapcsolataik, szlovák szom-
szédaikkal, csapattársaikkal, hogyan
látják a kettős állampolgárság ügyét?
A közös nótázás során mindig arra jut-
nak, nem szabad hagyni, hogy szembe
állítsák egymással az embereket.

Palotásról fiatalabb, de mint kiderült
fociban legyőzhető barátok érkeztek.
Velük és a szigetcsépi vállalkozók csa-
patával jó hangulatú volt a találkozás.
A mérkőzések nem bajnoki iramban
folynak, de látszik a régi technika, s
hogy heti edzésekkel tesznek erőfeszí-
téseket az idő múlásának ellensúlyozá-
sára.

Somorja, Palotás és Szigetcsép

L ő -
r i n t z
Z s i g -
m o n d
és Hoff-
man Pál
polgár-
mester
ke zd e -

ményezésére október 20-23 között a
Kovásznai Forrás amatőr női kézilab-
dacsapat Tökölön vendégeskedett. 

Budapest nevezetességeinek megte-
kintésére is sor került. Jártak a Hősök
terén, a Várban és a Halászbástyán, s
az Országházban is gyönyörködtek. 

A Nemzeti Színházi séta után meghall-
gatták a Kárpátaljai Credo Énekegyüttes
verses dalait. A három napban batári
kapcsolat alakult ki a kovásznai és a tö-
köli lányok között, melyet a mérkőzés
küzdelmes összecsapásai sem rontottak.

A Dunagép Zrt tulajdonosa, Benko-
vics Antal meghívása, vendéglátása

mindkét csapat számára kedves gesztus
volt.

A csapat edzője Vida Ödön.
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Egy kis csapat nagy napja.
Valami hasonlóért nevez be egy csapat a Ma-

gyar Kupába, hogy egy „nagy” csapat, egy profi
klub ellátogasson hozzá és beleláthassanak a ké-
zilabda elit életébe közelről, eredménytől füg-
getlenül. A két klub közötti kapcsolat hosszú
időre nyúlik vissza, valahogy úgy kezdődött,
hogy Schneck Réka érkezett hozzánk, még
2009-ben. A felnőtt mérkőzés 10 labdát ajándé-
kozott a tököli utánpótlás csapatának, ráadásul
a jelenlegi junior csapatunkból is többen:
Győrffy Alexandra, Takács Kitti és Tóth Szabina
játszanak kettős igazolással, így számukra nem
volt teljesen ismeretlen az ellenfél. Igaz, ők nem
léphettek pályára az „anyaegyesület” ellen, míg
nálunk Janurik maradt ki a keretből, valamint
Kuridza betegsége miatt még mindig nem állt a
szakvezető rendelkezésére. Minket is megaján-
dékozott a hazai egyesület, minden játékosunk
pólót és virágot vehetett át!

Már az első percekben látszott, hogy komoly a
különbség a csapatok között. Az ellenfél a 12.
percben szerezte az első góljukat, mi pedig ne-
gyed órát játszattuk a kezdőt. Gridnyeva hetest
is fogott, a kapusok jól védtek. Fokozatosan nőtt
a különbség, jól ment a csapatnak. Minden me-
zőnyjátékosunk gólt szerzett! Az ellenfél nagyon
elfáradt a mérkőzés végére, lerohanásból köny-
nyű gólokat szereztünk. A védekezést tudtuk
gyakorolni különböző variációkban és összetéte-
lekben, de mégis éles szituációban. Sokan voltak,
minden hazai gólt ováció övezett, a mi szép
megoldásainkat is taps fogadta. 

A mérkőzés lefújása után, partnerünk – a
Nagycsaládosok Országos Egyesülete helyi szer-
vezetének, 10 játékosok által aláírt pólót adtunk
át relikviaként. Klubunk célja, hogy szorosabbra
fűzzük a társadalmi szervezettel a kapcsolatot.
Erről és az ezzel kapcsolatos tervekről hamaro-
san Tekauer Norbert interjúban számol be hon-
lapunkon. 

Győzelmünkkel a legjobb 16 közé jutottunk a
kupában. Jó eséllyel kaphatunk verhető ellenfe-
let, igaz már csatlakoznak az előző idény leg-
jobbjai és emlékszünk, hogy volt az előző kiírás-
ban…
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A ffi kézilabda
szöveget majd
küldünk.


